
Veresegyház új díszpolgárai: Bobál Imréné és Szabó Ferencné Vank Erzsébet 
Beszámolónk az augusztus 20-i kitüntetésekről és programokról a 4-5.,9., 16. és a 18-19. oldalakon.
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Veress Enéh Erzsébet 
szobrászművész, pedagógus 

(Takács József 
Képző- és Iparművészeti Díj)

Kun Éva 
keramikus Érdemes Művész 

(Takács József 
Képző- és Iparművészeti Díj)

dr. Radetzky László 
gyermekgyógyász szakorvos 

(Szotáczky József 
Szociális és Egészségügyi Díj)

Kurucz‑Pakó Helga 
titkárságvezető 

(Szotáczky József 
Szociális és Egészségügyi Díj)

Áldozóné Antal Andrea 
titkársági ügyintéző 

(Darányi József Közszolgálati Díj)

Pásztor Ágnes 
konyhai dolgozó 

(Darányi József Közszolgálati Díj)

Gere Sándor 
nyugalmazott mezőőr 

(Darányi József Közszolgálati Díj)

Tóthné Dobos Judit 
köztisztviselő 

(Darányi József Közszolgálati Díj)

Duba Ildikó 
tanító 

(Fabriczius József Közoktatási Díj)

2024. augusztus 20-án 
városi kitüntetésben részesültek

Bobál Imréné 
önkormányzati képviselő 

(Veresegyház Díszpolgára)

Juhász Mariann 
óvodapedagógus 

(Fabriczius József Közoktatási Díj)

Lázárné Kenesei Judit Mária 
óvodapedagógus 

(Fabriczius József Közoktatási Díj)

Cseresznye Istvánné 
gyógypedagógiai asszisztens 

(Fabriczius József Közoktatási Díj)

dr. Ruszinkóné 
Czerman Cecília 

intézményvezető 
(Lisznyay Szabó Gábor 

Zeneművészeti Díj)

Tóth Judit 
művészeti vezető, koreográfus, 

táncpedagógus 
(Lisznyay Szabó Gábor 

Zeneművészeti Díj)
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185/2024.(VI.19.) Kt. határozat: 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának 

Képviselő-testülete a 2024. augusztus 
20-i kitüntetéseket az alábbi személyek-
nek adományozza: 

Fabriczius József Közoktatási Díjra: 
• Duba Ildikó – tanító, Fabriczius József Ál-

talános Iskola 
• Juhász Mariann – óvodapedagógus, Ár-

nyas Óvoda vezetőhelyettes 
• Cseresznye Istvánné – gyógypedagógiai 

asszisztens, EGYMI 
• Lázárné Kenesei Judit Mária – óvodape-

dagógus, Kéz a Kézben Óvoda 4. számú 
tagóvoda 

Lisznyay Szabó Gábor Művészeti Díjra: 
• dr. Ruszinkóné Czerman Cecília – igazgató, 

Lisznyai Szabó Gábor A. M. Iskola 
• Tóth Judit – művészeti vezető, Veresegy-

házi Hagyományőrző Népi Együttes 
Sejtes Vendel Közművelődési Díjra: 
• Berze Lajos – intézményvezető, Kölcsey Fe-

renc Városi Könyvtár 
Darányi József Közszolgálati Díjra: 
• Tóthné Dobos Judit – osztályvezető, Ve-

resegyházi Polgármesteri Hivatal 
• Áldozóné Antal Andrea – titkársági ügy-

intéző, EGYMI 
• Pásztor Ágnes – konyhalány, Kéz a Kézben 

Óvoda 6. számú tagóvoda 
• Gere Sándor – településünk egykori Me-

zőőri feladatokat ellátó személy 
Takács József Képző- és Iparművészeti Díjra: 
• Kun Éva – keramikus 
• Veress Enéh Erzsébet – szobrászművész, 

pedagógus 

Szotáczky József Szociális és Egészség-
ügyi Díjra: 

• Kurucz-Pakó Helga – titkárságvezető, 
Misszió Egészségügyi Központ  

• Dr. Radetzky László – gyermekorvos 
Veresegyház Díszpolgára Címre: 
• Bobál Imréné – önkormányzati képviselő 
• Szabó Ferencné (Vank Erzsébet) 
2. A Képviselő-testület felkéri a polgármes-

tert, hogy a kitüntetésekhez tartozó pla-
kettekről gondoskodjon. 

Határidő: 2024. augusztus 20. 
Felelős: polgármester 

 

197/2024.(VII.29.) Kt. határozat: 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának 

Képviselő-testülete 2024. augusztus 15. 
napjától 2029. augusztus 14-ig megbízza 
dr. Koczka Klárát a Veresegyház Városi Ön-
kormányzati Idősek Otthona intézmény-
vezetői feladatainak ellátásával 3 hónap 
próbaidő kikötésével. 

2. A Képviselő-testület dr. Koczka Klára il-
letményét a próbaidőtől függetlenül brut-
tó 900 000 Ft/hó összegben határozza 
meg, amelynek fedezete a „Veresegyház 
Városi Önkormányzat Idősek Otthona 
K1101 – törvény szerinti illetmények, mun-
kabérek’ rovaton biztosított. 

3. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, 
hogy az intézményvezetői megbízási do-
kumentumokat készíttesse el és azt írja alá. 

Határidő: 2024. augusztus 10. 
Felelős: polgármester

Veresegyház Város Önkormányzat 
Képviselő-testületének határozatai

Szabó Ferencné (Vank Erzsébet) 
hagyományőrző 

(Veresegyház Díszpolgára)

Berze Lajos 
intézményvezető 

(Sejtes Vendel Közművelődési Díj)

POLGÁRMESTERI ELISMERÉSBEN 
RÉSZESÜLTEK

Tarcali Géza 
ROYAL RANGERS Keresztény Vándorok 
I�úsági Egyesület országos vezetője 

 
Későbbi időpontban vette át oklevelét.

Székely Anna 
sportoló

Részletek elérhetőek 
a mellékelt QR-kód 

segítségével 
a VeresnNet tv 

YouTube csatornáján

 
Készült: Veresegyház Város 

Önkormányzat Képviselő-testületének 
2024. július 29-én megtartott rendkívüli 

zárt ülésének jegyzőkönyvéből 

 
Készült: Veresegyház Város 

Önkormányzat Képviselő-testületének 
2024. június 19-én megtartott rendes, 

zárt ülésének jegyzőkönyvéből 
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Önöknek építjük...
Fotók: Facebook/ Veresegyház Város Hivatalos Oldala 

Járdaépítési program 
 
Városszerte gőzerővel zajlik a járdaépítési program, többek közt 
új járda épült a Szent Erzsébet gyógyszertárnál és megújult a Mé-
zesvölgyi patak hídja is. 
Hamarosan biztonságosan lehet gyalogosan és kerékpárral is köz-
lekedni Veresegyház és Szada között is.

Jelzőlámpás 
kereszteződés épül 

 
A Fő út és a Budapesti utca találkozásánál egy új, jelzőlámpás 
kereszteződés kerül kiépítésre. Elkezdődtek a munkálatok, 
melyek előreláthatóan október közepéig fognak tartani. A ki-
vitelezés során ideiglenes forgalmi rend van hatályban, ami út-
pálya szűkítéssel és ideiglenes jelzőlámpás forgalomirányítás-
sal jár. Szintén közlekedési hír, hogy több ütemben megkezdő-
dött az új közlekedési koncepció bevezetése városunkban, 
amely az önkormányzat reményei szerint gyorsítja és bizton-
ságosabbá teszi majd a közlekedést. 

Új sportpálya 
 
Augusztus 5-től használhatók az Újiskola utcában az új szabad-
téri kosárlabdapálya és a pingpongasztalok.

Iskolakezdési 
és osztálykirándulási támogatás 

 
Az idei évtől bevezette az önkormányzat az első osztályba lépő gyer-
mekek részére történő egyszeri, legfeljebb 20 000 Ft értékű utal-
vány és tárgyi emlék nyújtását, mely minden 2024.01.01. napját 
megelőzően létesített veresegyházi lakóhellyel (állandó lakcím) 
rendelkező gyermeknek volt igényelhető, aki a tárgyévben kezdi 
meg első osztályát. Szintén új elem a támogatási rendszerben az 
osztálykirándulások támogatása is.



72024. szeptember

Közélet

 
A Polgármesteri Hivatal 

mély fájdalommal tudatja, 
hogy az egykori kolléga, 

Veres Károly 
 

tragikus hirtelenséggel 
elhunyt. 

 
Isten veled Karcsi! 

Sóti János 
fényképészmester emlékére 

 
 
 
„A „fényképez” szónak szerencsés szinonimája 
a magyar nyelvben: „megörökít”. Érzékelteti 
a múló idő megragadásának, a tünékeny vi-
lág megőrzésének szándékát. Idő és fény-
képezés elválaszthatatlanok. Az exponálás 
egy pillanatot búcsúztat: a jelenből a gomb-
nyomás pillanatában múlt lesz. A képen an-
nak lenyomatát őrizzük-ami volt.” 

(Korniss Péter) 
 

 
 
 
 
 
 

Városunk megőrzi a 2024. augusztus 5-én, életének 91. évében elhunyt 
Sóti János fényképészmester emlékét, 

aki városunk Takács József Képző- és Iparművészeti díjas fotósa volt. 
Őszinte részvétünket fejezzük ki a családjának. 

 
 

A mesterrel és feleségével 2020-ban Veréb József, a Veresi Krónika kulturális ro-
vatvezetője készített interjút, amelyben így vallott önmagáról: „Nem vagyok fo-
tóművész, inkább álmodozó, a szakmáját szerető fényképészmester.” Az interjú so-
rán elmondta, hogy mióta élt és mit alkotott a városban, hogyan ragadta meg fan-
táziáját az új vászonkép-technika.  

Sóti János 1980-ban nyitotta meg fényképész üzletét a Piactéren. A műtermi, 
esküvői fotózáson kívül megörökítette az ünnepségeket, társadalmi munkában 
dokumentálta a falu várossá fejlődésének mozzanatait, újonnan felépült épüle-
teit. Fotói a helyi lapban is megjelentek, néhány az önkormányzat folyosóján is 
megtekinthető. Munkáját a precizitás, igényesség jellemezte. 

A városról készült fotóit az önkormányzat dokumentumtárában Szabóné Vank 
Erzsébet kezelte, és őrizte. Erzsike szívesen beszélt azokról az időkről, amikor 
Sóti Jánossal munkakapcsolatban volt. Később a város fotósa Lethenyei László 
lett, akivel először az Átrium Galériában megrendezett kiállításon találkozott.  
Később baráti kapcsolat alakult ki közöttük. 

Felesége, Elvira így emlékezett róla: „Szerette Veresegyházat, gyerekkori kötő-
dése volt Vereshez. Imádta a szakmáját, örömmel és tisztességgel végezte mun-
káját mindenki megelégedésére. Veresegyház fejlődésének minden jelentős 
állomását és eseményét fotósorozatokkal örökítette meg hosszú éveken át. Sok jó 
barátot és kedves ismerőst mondhatott magáénak. Tartalmas, szép, hosszú életet 
élt.”  

 
Az 1986 óta városunkban élő Sóti Jánosnak több kiállítása is volt: 1994-ben a 

Revetekben egyéni kiállítás, 2001-ben Pestszentimrei Közösségi Házban – 2001-
ben a Klubgalériában Budapesten – Exponálás című csoportos kiállítás – 2009-
ben az Udvarház Galériában Veresegyházon.  

Köszönet a munkájáért, azokért a megismételhetetlen fotókért, amely segít az 
utókornak megismerni a városunkat és annak fejlődését.  

 
Nyugodjék békében. 

 
 

Rimai S. Éva 

Kulturális 
Örökség Napok 

– idén is 
 

Városunk múzeuma évről évre bekapcso-
lódik a Kulturális Örökség Napjai elneve-
zésű, európai hagyományú országos ese-
ménysorozatába, melyet idén is szeptem-
ber harmadik hétvégéjén, 21–22-én ren-
deznek. E két napon 10–16 óra között az ér-
deklődők szakmai vezetéssel megtekint-
hetik a település barokk templomának 
régészeti feltárását, a múzeum várostör-
téneti kiállítását és a templomkerti galéri-
án a múzeumban működő Fabula gyermek 
kerámia műhelyt bemutató tárlatot. 

Varga Kálmán 
(múzeumvezető) 
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A hárs alatt... kitüntettek 25 évvel ezelőtt a régi városháza udvarán (1999. 08. 20.) 
Friederr Stimpel Schneeberg polgármestere és Ella István orgonaművész – Díszpolgár Cím; 

Varga Józsefné és Szűcs Vendelné köztisztviselők – Közszolgálati Díj, most Darányi József Közszolgálati Díj; 
Dr. Szappanos Istvánné és Kövi Árpádné pedagógusok – Közművelődési és Közoktatási Díj, most Fabriczius József Közoktatási Díj. 

A várossá nyilvánítás alkalmából, a városi anyag elkészítésében és a rendezvények lebonyolításában nyújtott segítségért emlékplaketben 
és könyv jutalomban részesültek: Ajkai Lajos, Balogh Ferenc, Baranyó Csaba, Borgulya Rita (Szénás Zsoltné), Ella Attila, Hajdi Józsefné (Huszai 

Margit), Horváth Ferenc, Horváth Józsefné, Janicsák István, Kosik József, Körösi Sándor, Laczó Zoltán, dr. Mohai Imre, Móré László, Nagy András, 
Prehoda Csaba, Samu Gáborné Tusor Mária, Somody Imre, Szabó Ferencné (Vank Erzsébet), Szalai András, id. Türgyei Imre, Vadász Ágnes

MÚLTIDÉZŐ • Szabóné Vank Erzsébet gyűjteményéből

Tájékoztatás 
A háztartásokban összegyűlő veszélyes és elektronikai hulladékok kezelése és elhelyezése nagy problémát okoz a lakosság körében, 

ennek megoldására a veresegyházi illetőségű magánszemélyek számára 

VESZÉLYES- ÉS ELEKTRONIKAI HULLADÉK GYŰJTŐ NAPOT SZERVEZÜNK 
2024. szeptember 21-én 8.00–12.00 között 

a Veresegyház, autóbusz-forduló mögötti parkolóban. 
(Fő út 156. mögött)

Leadható veszélyes hulladékok: 
• Festékek, festékesdobozok, hígítósze-

rek, oldószerek és ezekkel szennyezett 
textíliák, fóliák 

• Olaj maradékok, olajos dobozok, olaj-
jal szennyezett textíliák, fóliák 

• Növényvédőszer maradék,  
• Gyógyszer hulladék, 
• Szárazelem, akkumulátor  
• Szórófejes, hajtógázás palackok 
• Fáradt olaj, használt sütőolaj 
• Fénycsövek, fényforrások 
• Irodai hulladék (festékpatron, toner) 
• Mosószer maradék

Nem adható le hungarocell szigetelő-
anyag, üveggyapot, sík- vagy hullámpa-
la, zsindely, gumiabroncs, illetve egyéb, a 
fenti felsorolásban nem szereplő hulladék. 
A hulladék elszállítását végző enge-
déllyel rendelkező vállalkozás csak a lis-
tában szereplő hulladékokat veszi át. 
Egyéb hulladékok nem tehetők le, az 
átvételt a helyszínen megtagadhatják! 
 
Leadható elektronikai hulladékok: 
• Működésképtelen, használaton kívüli, 

árammal, elemmel, vagy akkumulá-
torral működő eszközök 

• Egész berendezések 
• Lemerült akkumulátorok 

Kérjük, lakcímkártyáját 
hozza magával! 
 
Szeretettel várjuk 
a tisztelt lakosokat! 
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Augusztus 20-i esti programok Fotók: Hollai Gábor 

ÉJSZAKAI TÚRA A MARGITÁRA 
EREDMÉNYEI 
 

A 38 induló csapatnak ezúton gratulálunk! 
 
1. helyezés: KRUNYÓ FC 75 pont 
2. helyezés: SZIRTI DÖBBENCCCS 72 pont 
3. helyezés: ÖREG BÚTOROK 70 pont 
4. helyezés: KŐRÖSI 69,5 pont 
5. helyezés: TARCSA TEAM 69 pont 
#HOSSZÚLÉPÉS 68,5 pont 
RÁDAY KÓSZA 68,5 pont 
MINDEN NYÁRON FIATALOK 68 pont 
SZÓLJÁL! 67,5 pont 
PARTY KARANTÉN 67 pont 
SZATYOR HAL 66,5 pont 
FÜRGE RÓKA LÁBAK 66 pont 
ÓRÁK KÉRDÉSE 66 pont 
BAOZSÁÓK 65,5 pont 
JÓL VAN AZ ÚGY 65 pont 
HŐS 7-ES 64 pont 
KATICA CSOPORT 63,5 pont 
XENT LÁSZLÓ 63 pont 
MÓZSIKÁK 62,5 pont 
ERDŐ RETKESÉK 61,5 pont 
MÉHECSKE KOMMANDÓ 60,5 pont 
CSAJOK A MELÓBÓL 60 pont 
TÉGLÁK 60 pont 
BIT KOLBÁSZ 59 pont 
EGYMÁSÉRT 57,5 pont 
ZOKNIK 57 pont 
MIND-1 57 pont 
GALAMBOS RÉTES 57 pont 
SZEDETT VEDETT BAGÁZS 55,5 pont 
CSIPET-CSAPAT 55,5 pont 
BEER-JUK 54,5 pont 
ECETES KECSKELEVES 53 pont 
GUMI MACI KOMMANDÓ 51 pont 
PUMUKLIÉK 50,5 pont 
ZSENIÁLIS TEKNŐSÖK 50 pont 
(N)ŐŐŐ-K VAGYUNK 46,5 pont 
DRINK TEAM 34 pont 
SÖRÖSÖK 32 pont

Részletek elérhetőek 
a mellékelt QR-kód 

segítségével 
a VeresnNet tv 

YouTube csatornáján Részletek elérhetőek a mellékelt QR-kód segítségével 
a VeresnNet tv YouTube csatornáján
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Sárospataki diákként szeretett bele az 
irodalomba? 
Gimnáziumi tanulmányaim során, az érett-
ségi évében az iskolai pályázatra beadott 
írásommal első helyezést értem el. Ezt kö-
vetően nem volt meglepő a barátnőim ré-
széről a kérés, hogy írjak verseket, akár esz-
perente nyelvezettel is. Sok bohóság kere-
kedett ki ebből. Évek múltával amikor már 
komolyabban foglalkoztam a költészettel, 
a húgom tanácsára kezdtem el publikálni 
az időközben felgyűlt kötetnyi munkáim-
ból. Rászántam magam, és indulásként 
próbaként feltöltöttem egy versemet „Nem-
csak testvérem vagy” címmel a Poet.hu 
amatőr irodalmi internetes oldalra. Ez a vers 
lett az egyik legolvasottabb írásom. Majd el-
kezdtem pályázatokra is írni, és ezzel be-
indult megállíthatatlanul a versek áradata. 
Valahogy kedvet kaptam a folytatásra. 
Melynek eredményeként folyamatosan 
publikálok novellákat, verseket és esszéket 
a Kláris Irodalmi Kulturális folyóiratba is. 
Van egy novellás és két magánkiadásban 
megjelent verseskötete. Más kiadóknál 
is próbálkozott, vagy egyből a saját kia-
dás mellett döntött?  
Több megkeresést is kaptam különböző 
magán kiadóktól, például két alkalommal 
Beri Róbert könyvszerkesztőtől. Nem tud-
tam elfogadni az ajánlatukat a viszonylag 
magas költségek miatt. A lányom kollega-
nőjének személyében egyszer csak rám kö-
szöntött a szerencse, egy magánkiadó ál-
tal számomra is elfogadható áron elké-
szültek a köteteim. Nem állt szándékomban 
az írásaim könyvkiadók általi publikálásá-
ra és országos terjesztésére, mondhatnám 
úgy is: én magamnak írtam mindig.   
Miről szólnak a megjelent novellái?  
Van egy történelmi tárgyú novella csokrom 
a régi magyar híres nőkről, mint például: Zrí-
nyi Ilonáról, Báthory Erzsébetről és Hugon-
nai Vilma orvosnőről. Fontos számomra az 
írásaim hitelessége, ezért minden esetben 
előzetes történelmi ismeretszerzést is foly-
tatok. Korábban láttam egy riportfilmet egy 
félkarú zenészről, annyira megfogott a tör-
ténete, hogy egy novellám kerekedett ki be-
lőle. Így születtek meg a különleges em-
berekről szóló írásaim. Írtam egy kisegítő is-
kolába járó autista fiatalról, aki kiváló szá-
mitástechnikai készséggel rendelkezik. A róla 

szóló novellám címe: Anya, érted nyertem. 
Mindig is szerettem az apáca történeteket. 
Megragadott egy híres fejedelemasszony 
sorsa, aki önszántából került zárdába. Az el-
beszélésem címe: Egy apáca a kerengőben. 
Közel hetven novellám és esszém született 
az évek során, és elmondhatom: én mindig 
arról írok, ami lelkileg megérint.   
Sok verse olvasható a Poet.hu irodalmi 
portálon. 
A verseimmel itt az élvonalba tartozom. 
Rendszeresen küldök be újabb és újabb köl-
teményt. Az 1087 versemből mindösszesen 
266 került feltöltésre az oldalra. Többek 
közt: ünnepek, hazaszeretet, szerelem, csa-

lád, szépség, természet, történelem, művé-
szet, évszakok, utazás stb. témakörökben. 
A férjemmel szinte egész Európát bejártuk. 
Megtekintettük például: Párizs, Róma, Lon-
don, Amszterdam, Ausztria, Szlovénia ne-
vezetességeit. Emlékezetes számomra a 
„nagy vastorony” – korábban csak így hív-
tam az Eiffel-tornyot –, mert kivilágítva 
megkapóan gyönyörű. Manapság Párizst 
már elképzelni sem lehetne az „Öreg Hölgy” 
nélkül. Számtalan költő és festő élt korábban 
a Montmartre-on. Sétánk során mi is talál-
koztunk a helyszínen alkotó művészekkel. 
Ez a kirándulás is ihletet adott utazási té-
mában az írásra. Van egy versem: Haran-
goztam Bledben címmel, mert a szokás sze-
rint Szlovéniában minden arra járónak meg 
kell kongatnia a bledi Nagyboldogasszony 
templom harangját. Szülővárosom szá-
momra egy nagyon kedves hely, sok emlék 
köt oda. Nem lehet véletlen az a számtalan 
sok vers, amit írtam erről a bájos történelmi 
településről. Többek közt a Sárospatak him-
nusza címűt, mely 2024-ben bekerült az Iro-
dalmi Rádió antológiába is. 
Jelenleg az életrajzi regényén dolgozik. 
Mikor várható a megjelenése?  
Az életrajzi kötet elkalandozik a régmúltba. 
Anyukám beteg volt, ültem az ágya mellett 
és beszélgettünk. Ő pedig mesélt az életéről. 
Ekkor határoztam el, hogy megírom csalá-
dunk történetét. Édesapám műbútoraszta-
los-restaurátorként dolgozott, nagyon szép 
munkák kerültek ki a kezei közül. Sárospa-
takon, mint „az árvízi hajós” szerepelt a 
köztudatban. A nagy Bodrog árvíznél sajnos 
megsérült, ami később a halálát okozta. Csa-
ládomnak gazdag történelmi múltja van, je-
lenleg is dolgozom az életrajzi köteten. Mi-
kor fog megjelenni? Amikor a végére érek. 
Korábban úgy terveztem, hogy majd az 
unokáim fogják befejezni.  
Mit jelent önnek a költészet? 
Egy szóval tudnám ezt kifejezni: mindent! 
Gyakorlatilag az írás az életem. Ha vissza-
tekintek a kezdetekre már tízéves korom-
ban Ady verseket olvastam. Szinte fújtam 
a költő szavait. Érettségit követően az Egri 
Tanárképző Főiskolára jelentkeztem, sajnos 
nem sikerült a felvételim. Irodalmár, törté-
nész szerettem volna lenni, ez bizonyos fo-
kig autodidakta módon megvalósult. Hi-
szem azt, hogy az íráshoz, – legyen az 
vers, novella vagy regény – az ihletés, az át-
élés kevés. Kell hozzá sok gyakorlás és ki-
tartás, de mindenekelőtt ismeretszerzés. 

Veréb József 

„Járok a veresegyházi fenyvesben. / Az öreg 
fák friss gyantás lehelettel, / élettől duzzadó 
erőt lehelnek. / Ágai dermedten égnek me-
rednek, / távolban hallgat a tó, szél se leb-
ben. / Semmi nem szegi e mennyei csendet…” 
(Mészárosné Maya: Város a természet ölén – részlet)

MÉSZÁROSNÉ MAYA 
költő, író, publicista 
 

1947-ben Sárospatakon született 
1965-ben a sárospataki II. Rákóczi Ferenc 
Gimnáziumban érettségizett 
1966–1968 Budapesten ruhaipari szakon fő-
iskolai hallgató  
1968-ban felsőfokú tanulmányait megszakította 
1968-tól biztosító társaságoknál és pályázati 
figyelő (tanácsadó) irodáknál dolgozott  
Aktív éveiben számtalan szakmai tanfolyami 
képzésen vett részt  2002-től nyugdíjas 
2007-ben Veresegyházra költözött  
Özvegy, két gyermek édesanyja 
MAGÁNKIADÁSBAN MEGJELENT KÖTETEI:  
Múlt, jövő, jelen – versek, balladák 2019–2021 
Lelkem hangjai – versek, vallomások 2022 
Történetek, múltidézés – novellák 2021 
SZAKMAI ÍRÁSAI: 
NN biztosító tankönyv 
Oktatási és marketing anyagok – Országos 
Pályázati Tanácsadó Iroda 
IRODALMI ELISMERÉSEI:  
III. helyezés – Irodalmi Rádió Balassi pályázat – 
2022 
Vers kategória nívódíj – Magyar Alkotók In-
ternetes Társulása – 2023 
Kláris nívódíj II. fokozat – Kláris irodalmi-
kulturális folyóirat – 2024 

Arcok a városból – Mészárosné Maya költő, író, publicista 

Mindig arról írok, ami lelkileg megérint 
A Veresegyházon élő Mészárosné Maya költőt, írót, publicistát pályatársai közül 

sokan ismerik. Elsősorban a Poet.hu internetes oldalon közzétett költeményei, 
pályázati írásai, vagy éppen a Facebookra feltöltött versei alapján. 

Gyakorlatilag nincs olyan esemény amire a költészet nyelvén ne reagálna. Előfordult 
már azt is, hogy az Álomhegyi-tóval kapcsolatos fényképeimre egy alkotással válaszolt. 

Fotó: Veréb József
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A szadai születésű Riesz Ádám édesapja 
a fővárosban hivatásos tűzoltóként szol-
gált, így a kisfiú többször járt tűzoltólak-
tanyában. 2007-2012 között tűzoltóként 
dolgozott. A sors azonban úgy hozta, hogy 
meg kellett válnia a testülettől. Néhány 
évig Németországban élt, majd családot 
alapított és hazaköltözött Őrbottyánba 
feleségével és kislányával. Itthon jelenleg 
létesítményi tűzoltóként dolgozik.  

A külföldön töltött évei alatt látta, hogy 
Németországban és Ausztriában évszá-
zados hagyománya van az önkéntes tűz-
oltó munkának és nagy társadalmi meg-
becsülésnek örvend ez a hivatás. Jelenleg 
Magyarországon több mint 600 önkéntes 
tűzoltó egyesület (ÖTE) működik. Tanul-
mányozni kezdte térségünkben az ön-
kéntes tűzoltóságokat és a környékben 
2022-ben és 2023-ban bekövetkezett kár- 
és tűzeseteket. Arra a következtetésre ju-
tott, hogy Gödöllő és Vác között nincs tűz-
oltóság, így érdemes volna létrehozni 
egy önkéntes tűzoltó egyesületet Veres-
egyház, Erdőkertes, Őrbottyán és Szada – 
igény szerint Csomád – települések ösz-
szefogásával. Az elhatározást tett követ-
te. A Veresegyházi Önkéntes Tűzoltó Egye-
sületet a cégbíróság 2024. május 27-én be 
is jegyezte. Az egyesület alapító elnöké-
vel, Riesz Ádámmal beszélgettem. 
 
Melyek az egyesület alapításának leg-
fontosabb okai? 
A Gödöllői Tűzoltó Paracsnoksághoz 26 te-
lepülés tartozik és az ezekből fakadó 
szűkülő biztonsági keresztmetszet, vala-
mint a helyi adottságok miatt az előfor-
dulhat, hogy egyesületünk ér ki először 
egy kárhelyszínre, ahol nekünk kell az el-
hárítást megkezdeni.  
Hány káresemény történt az elmúlt 
években a környező településeken? 
Település 2022. év 2023. év 2022. év 2023. év 

műszaki tűzeset műszaki tűzeset 
mentés  mentés 

Erdőkertes 22 22 30 20 
Őrbottyán 28 17 38 8 
Szada 24 20 19 17 
Veresegyház 41 47 58 44 
Összesen 115 106 145 89 
Forrás: Gödöllői Tűzoltó Parancsnokság beszámolója 

Milyen kötelezettségeket vállalnak majd 
az önkéntes tűzoltók? 
Működésünk lehetővé teszi, hogy haté-
kony és gyors segítséget tudjunk nyújta-
ni a környéken élő lakosoknak. Részt kí-
vánunk venni különböző rendezvényeken, 
iskolákban, családi napokon. Ezzel is nép-

szerűsítve a tűzoltói hivatást, amely fon-
tos számunkra. Tűzoltási kapacitásunk 
(erő és eszköz, humán és technikai) fej-
lesztése lehetővé teszi tűzőri feladatok 
ellátását. Termelő üzemek, ipari létesít-
mények tűzjelzésből kivont helyszínek is 
védelemmel ellátottak lehetnek. Elhúzó-
dó, akár többnapos kárfelszámolás esetén 
(viharkárok) hatékony segítséget tudunk 
nyújtani a hivatásos erőknek, csökkentve 
az alapállapot eléréséhez szükséges időt. 
Milyen fogadtatásban részesült az el-
képzelése a települések polgármesterei 
részéről? 
Márciusban felvettem a kapcsolatot a pol-
gármesterekkel, akik örömmel fogadták a 
tervemet, de a támogatáshoz képviselő-tes-
tületi döntés szükséges. Veresegyház Város 
Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
188/2024. (VII. 11.) Kt. határozata értelmében 
elvi hozzájárulását adja, hogy Veresegyház 
Város Önkormányzata az érintett települé-
si önkormányzatokkal közösen együttmű-
ködési megállapodást kössön a Veresegy-
házi Önkéntes Tűzoltó Egyesülettel. Re-
méljük, hogy a nyári szünet után a többi te-
lepülés is napirendre tűzi az ügyünket és a 
jóváhagyásuk megtörténik. Cserháti Fe-
renc polgármester úrtól előzetesen már 
egy ingatlan felajánlást is kaptunk, amely ki-
alakítható lenne tűzoltó laktanya és szertár 
céljára. Ezt előre is köszönjük, mert az itt ki-
alakított körlet a vonulási időt rövidítené, a 
felszerelések tárolását, az ügyelet ellátását 
is lehetővé tenné. Reméljük, hogy az in-
gatlant hamarosan birtokba vehetjük. Bí-
zunk benne, hogy anyagi támogatást is ka-
punk a felszerelések megvásárlására a te-
lepülések önkormányzataitól és megkezd-
hetjük az aktív munkát. 
Hogy alakul a személyi állomány? 
Jelenleg 22 tagunk van, akiknek jelentős 
része hivatásos tűzoltói múlttal rendelke-
zik. Szabó Ernő az egyik alelnökünk, míg 
Herczeg Tibor a másik, szakmai alelnök, jó-

magam pedig az elnöki funkciót töltöm be. 
Fizetett alkalmazott nincs, kivétel nélkül 
mindenki önkéntes és szabadidejét ál-
dozza településeink biztonságáért. 
A soraikba jelentkezőkkel szemben mi-
lyen követelmények vannak? 
Betöltött 18 éves életkor, cselekvőképesség. 
A tűzoltó tevékenység végzéséhez szüksé-
ges szakmai oktatást (jelenleg minimum 40 
órás tűzoltó alaptanfolyam, továbbá a men-
tőeszközök és szivattyúk kezeléséhez szük-
séges képzést) a hivatásos katasztrófavé-
delmi szervek végzik ingyenesen.  
Milyen tárgyi feltételekre van szükség? 
Saját tűzoltó gépjárművel szeretnénk ren-
delkezni, amit ugyanolyan felszereléssel 
kívánunk ellátni, amely egy hivatásos 
tűzoltóságon is megtalálható. Most el-
sődlegesen a tűzoltó gépjármű beszerzése 
van folyamatban, majd a védőfelszerelé-
seket, ruházatot kell megvásárolnunk. 
Hogy lehet majd riasztani az önkéntes 
tűzoltókat? 
Az önkéntes tűzoltó egyesületek káresetről 
történő értesítését a hivatásos katasztrófa-
védelmi szerv területi szerveinél kialakított 
megyei műveletirányító ügyeletek végzik, 
SMS üzenet elküldésével. A gödöllői köz-
ponti ügyelettől fogunk jelzést kapni, ké-
szenléti ügyeletet fogunk ellátni. A rádiós 
összeköttetéshez is technikai eszközökre 
lesz szükségünk. A szaktevékenység ellá-
tásának alapvető feltétele a működési terület 
szerinti hivatásos tűzoltósággal kötött 
együttműködési megállapodás. A megál-
lapodás kategóriáját az ÖTE rendelkezésre 
álló erő- eszköz állománya határozza meg.  
Hogy lehet támogatni Önöket? 
Sajnos 1%-os felajánlásához kétéves mű-
ködés szükséges. Kérjük támogassák 
Egyesületünket, hogy a törekvéseinket 
hosszú időn keresztül, hivatásunkhoz 
méltóan, a környék lakói és az Önök meg-
elégedésére tudjuk végezni. 
Számlaszámunk: 11742568-21450486 
Veresegyházi Önkéntes Tűzoltó Egyesület 
Közlemény: TÁMOGATÁS 
Mit nyújtanak az önkéntes tűzoltók a fi-
ataloknak? 
Egy jó csapathoz való tartozást, együtt-
működést igénylő feladatokat, tűzoltási és 
műszaki mentési szakmai ismereteket és re-
méljük a lakosságtól a munkánk, áldozat-
vállalásunk megbecsülését. Ezért csak a sza-
badidejükből kell feláldozni, amelyért cse-
rébe biztonságot nyújtunk. Várjuk a jelent-
kezésüket az otveres@gmail.com címre. 

Rimai S. Éva

Fotó: Rimai S. Éva

Riesz Ádám elnök 

Megalakult a Veresegyházi Önkéntes Tűzoltó Egyesület • interjú Riesz Ádám elnökkel 

Biztonságot nyújtunk szabadidőért! – Állj közénk!
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A hatalmas rendezvény sok előkészület-
tel és sok-sok munkával járt. Ezúton is kö-
szönjük az Önkormányzat támogatását, a 
helyszín biztosítását és a sok segítséget, 
hogy megfelelő módon tudjuk megren-
dezni ezt a nagy eseményt! Köszönjük a 
helyi civil szervezetek, különösen a Ha-
gyományőrzők és a veresi betyárok hoz-
zájárulását, hogy a tábori élmény magas 
színvonalú lehessen. Köszönjük a lakos-
ság türelmét és azt a kedvességet, aho-
gyan a résztvevők felé fordultak! Jó volt 
ilyen közösségben házigazdának lenni! 
Reméljük, hogy Veresegyház gazdaságára 
is kedvező hatással volt a tábor, bátran 
mondhatjuk, hogy fellendítettük a bar-
kácsboltok (és a Lidl) forgalmát. 

A cserkészet hagyományait követve a 
táborban résztvevők sátrakban és jur-
tákban aludtak, de rendelkezésre álltak a 
mobil wc-k és a mobil (hidegvizes) zu-
hanyzók által nyújtott „kényelem”. A tábor 
területe falvakra volt osztva, melyek 
saját, egyedi kaput építettek farönkök-
ből. A törzsek maguknak állították fel az 
összejöveteli helyként szolgáló jurtákat, 
az étkezőegységet és a háló sátrakat is. 
Részlehajlás nélkül állíthatjuk, hogy a 
magyar központi jurta volt belülről a leg-
szebb, ahol lepedőre készített művészi 
festmények mutatták be hazánk jelleg-
zetes tájegységeit (Balaton, Hortobágy, 
Mátra) és volt egy vászon, ami a „Magyar 

örökségnek” számító dolgokat ábrázolta. 
Díszként foghagymafonatok és kukori-
cafejek szolgáltak. 

Reggel áhítattal indult a nap, ezt követ-
ték a különféle programok. A szokásos 
cserkésztáboroktól eltérően itt nem főz-
tek magukra a fiatalok, hogy legyen ide-
jük a programokra és ismerkedni. 
Esténként az összejövetel az Arénában 20 
órától 21.30-ig tartott, melyen az egész 
tábor részt vett. A bevonulás ennyi em-
bernek kb. 45 percig tartott. Ki kell emelni 
a fiatalok türelmét. A színpadon fél órával 
a kezdés előtt már volt bevezető program: 
szavak a tábor összes nyelvén, zászlófel-
ismerés és közösségépítő játék. Az össze-
jövetel imával és dicsőítéssel kezdődött, 
melyet egy fiatalokra szabott világos bib-
liai üzenet követett, majd ismét éneklés-
sel zárult. Nagy élmény volt látni, ahogy a 
sok nép egyetértésben dicséri a Teremtőt.  

Esténként 22.00-23.30-ig minden nép 
bisztróval, nemzeti finomságokkal várta a 
vendégeket. A veresi törzs kukoricát pat-
togtatott és koktélt kínált, más magyarok 
(más napon) lángost és tócsnit árultak – 
ami tábori környezetben és vezetékes 
áram nélkül nagy teljesítmény. A range-
rek fegyelmezetten tartották a megadott 
időket, úgy az étkezésnél, mind az esti le-
fekvésnél. Nagyon jó volt a fiatalokon is 
látni, hogy Krisztus követése jó irányba 
formálja az emberek jellemét, értékrend-

Fotók: Hollai Gábor
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Fotók: Szőke Sarolta

„Keresztény Vándorok” európai találkozója 
Royal Rangers EUROCAMP 2024 

Valószínűleg többen érzékelték, hogy július utolsó hetében kicsit mozgalma-
sabbá vált városunk élete, főleg a boltokban, a Medvefarm felé vezető úton, 
és talán az esték is kicsit hangosabbak voltak a megszokottnál (22 óráig). 

Mi volt ez a „mozgalom”? Veresegyház adott helyet a négyévenként megrendezésre 
kerülő Royal Rangers („Keresztény Vándorok”) cserkész-jellegű európai találkozójának. 

A közel 7000 ranger Európa 24 országából érkezett: 
Finnországtól Szerbiáig, Spanyolországtól Ukrajnáig (nagyrészt azonban németek), 

de néhány más kontinensről is voltak itt képviselők pl. Dél-Afrika, USA, Izrael. 
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jét. (Így természetesen sem dohányzás, 
ivás vagy duhajkodás nem fordult elő.) 

Július 28-án, vasárnap érkeztek meg a 
legtöbben, ekkor zajlott még a táborépí-
tés. Aznap este a Magyarországi Royal 
Rangers megalakulásának 30. évfordu-
lóját ünnepi koncert zárta. 

A tábor első napján a falvak lakói játé-
kok segítségével ismerkedtek egymással, 
hiszen sokan különböző helyekről érkez-
tek. A magyar faluban 300 felett volt a lét-
szám, több törzs képviseltette magát: 
Veresegyház (50 fő), Gödöllő, Szolnok, 
Kecskemét, Szokolya, Győr, Oroszlány.  

Kedd volt a kultúra napja, melyre min-
den nemzet delegációja a saját népére, 
régiójára jellemző aktivitásokkal készült. 
A nap folyamán a fiatalok szabadon kör-
bejárhattak és részt vehettek a külföldiek 
kínált bemutatókon. Nekünk, veresiek-
nek, a helyi Hagyományőrzők segítettek 
hazánkat képviselni: szalmagyűrű fonást 
és népi baba készítést tanítottak. A fiata-
lok körében népszerű volt a fotózkodási 
lehetőség: népi fejfedővel fotókeretet 
tartva maguk elé vagy egy festett fotópa-
raván mögé állhattak, ami veresi népvi-
seletes párt ábrázolt. Járták a néptáncot, 
oly sikerrel, hogy két veresi kamasz ran-

ger lány idővel már maga tanította to-
vább a külföldieknek. A magyar ízek 
megismeréséhez pogácsát kínáltunk 
(köszönjük a Gombai Cukrászdának), 
amit szó szerint elkapkodtak a népek. 

Szerdán és csütörtökön workshopo-
kon és szemináriumokon vehettek részt 
a cserkészek. Volt itt mindenféle csomó-
zás például kulacstartó- vagy nyakken-
dőcsomó készítés, karkötő fonás, drót 
hajlítás, késtartó készítés bőrből, faesz-
tergálás (lábbal hajtott gépen), stb. A ve-
resi törzs vászontáska festést tartott, népi 
motívumokkal. Már ezen a napon elkez-
dődtek a sportprogramok. Népszerű volt 
a Crazy 5K futás (felfújható nagy akadá-
lyok leküzdésével). 

Csütörtökön nyitva állt a tábor a látoga-
tók előtt, külsősök is bejöhettek és sokan 
éltek is ezzel a lehetőséggel. A fiatalabb 
magyar rangerek is, akik még nem érték 
el 12 évet, (ami a tábor korhatára volt) le-
hetőséget kaptak a tábor megtekintésére 
és a programokon is részt vehettek.  

Pénteken volt a kihívások napja. Min-
den törzs maga készített elő programot 
a többiek számára:például mászás, ug-
rálás, nyilazás. Különleges magyar prog-
ram volt a chili paprika kóstolás és a 

rovásírás tanítása. Betyárok (nagyrészt 
veresiek) tanították a külföldieket cser-
getni és hoztak magukkal tekerőlanton 
is játszani tudó bácsit is. Ekkor zajlottak a 
focidöntők, fiaink büszkék voltak arra, 
hogy 16 ország csapatai közül III. helye-
zést sikerült elérniük (15-17 éves korosz-
tályban). Az esti záróalkalmat szombaton 
a táborbontás követte, melyet a rangerek 
rutinos gyorsasággal végeztek: amíg a 
tábor építése 2-3 napig tartott, szombat 
estére szinte teljesen kiürült a terület, 
csak a külső szolgáltató által biztosított 
építmények, sátrak maradtak. 

Mit mondtak a résztvevő veresi fiata-
lok, a „Mi tetszett neked a legjobban?” 
kérdésre? Legtöbben az esti Arénában 
való összejövetelt emelték ki, az elhang-
zott bibliai tanítást és a közös dicsőítést. 
Második helyen „végzett” az esti bisztró, 
ahol megkóstolhatták minden nemzet 
különleges ízeit. Sokan említették, hogy 
nagyon jó volt különféle országból szár-
mazó emberekkel beszélgetni, új baráto-
kat szerezni. Nagyon érdekes találták a 
sokféle kultúra megismerését. Néhányan 
az összetartást, egymás segítését és az 
egymásra való odafigyelést hangsúlyoz-
ták. Sokan örültek a kézműves foglalko-
zásoknak. Nagy élmény volt a nemzeti 
nyakkendők csereberéje. Az Eurocam-
pon kommunikációs tréning is volt. Egy 
kamasz fiú szavaival: „Felszabadító érzés 
volt a külföldiekkel beszélgetni, oldódott a 
hibáktól való félelmem, egy kis nyelvtudás 
is sokat számított.” 

A fiatalok megtapasztalhatták a valós 
kalandok és a közös élmények erejét, kü-
lönlegességét, és reméljük, hogy ezek szá-
mukra életre szóló alternatívát jelentenek 
a virtuális világ és digitális eszközök ellen-
súlyozására. Nagyon sok visszajelzést kap-
tunk, hogy a résztvevők élményekben 
gazdagon, és szívükben maradandó jó el-
határozásokkal tértek haza. 

Végül egy meghívás: szeretettel várunk 
minden érdeklődő gyermeket (6 éves 
kortól), fiatalt és felnőttet, akik hozzánk 
hasonlóan szeretik a kalandokat, a veresi 
Royal Rangers törzs csapatába! Az üze-
net: „Isten használni akar téged” neked is 
szól.(linktr.ee/royalrangersveresegyhaz) 
Készült egy hivatalos összefoglaló, ami szö-
veg nélkül jól visszaadja a tábor hangulatát: 
Royal Rangers Eurocamp 2024 - Recap 

Szőke Sarolta, Tarcali Eszter 

Részletek elérhetőek 
a mellékelt QR-kód 

segítségével 
a VeresnNet tv 

YouTube csatornáján



14 2024. szeptember

Közélet

Az útszélén ácsorogva és integetve ma-
napság egyre kevesebb reménnyel vár-
hatjuk, hogy egy autó felvegyen minket. 
Az autóstop mintha kiment volna a di-
vatból. Kényelmi és biztonsági okokból 
magam sem szívesen állnék meg idege-
neknek. 

A napokban azonban megálltam. Az 
előzményhez annyi tartozik, hogy a ko-
csink reggel nehezen indult és hibaüze-
net jelent meg a kijelzőn. Nyaralunk, ezért 
keresni kellett szakszerű segítséget, – a 
megfelelő műszerrel ki kellett olvasni a 
hibaüzenetet, és ha lehet, meg is kell azt 
oldani – amit a Balaton fővárosában nem 
találhattam. A legközelebbi szakszervíz 
Fehérváron van, de ott három nappal ké-
sőbbre kaptam volna időpontot, hát fel 
kellett mennem Pestre, ahol az egyébként 
rendkívül készséges, régi ismerős veresi 
fiatalember azonnali segítséget ígért. 

Az M7-es fehérvári felhajtójánál állt két 
kis cókmókjával egy 50-es forma fiatalem-
ber és integetett. A kézmozdulatban in-
kább bizonytalanság, mint elszántság 
érződött. „Ha teszek én egy gesztust, hátha 
én is kapok majd viszonzást” – villant meg 
bennem, amivel a kocsi problémájának 
gyors megoldására gondoltam és megáll-
tam. Beült mellém, táskáit a lábai elé tette.  

Kérdésemre nyomban mesélni kezdett. 
Nagykanizsáról jön, ahová egy kedvező 
munkalehetőség ígéretével indult és ka-
rácsonyig készült maradni. Székelyud-
varhely közelében él egy kis faluban, ahol 
nehezen talál munkát, így megörült egy 
ismerőse hírének, aki a magyar vállalko-
zónál dolgozott erdőírtáson, háncsolá-
son, telepítésen, és aki családi okok miatt 
tért haza nemrégiben. Egy telefonbeszél-
getés elég volt, hogy útnak induljon, de 
megérkezve közölték vele, hogy egy csa-
ládtag már beállt a munkába, őt így nem 
kívánják alkalmazni. Most elindult haza-
felé Kanizsáról. Eddig is stoppal jött, a fel-
hajtónál harmadik órája ácsorog, de nem 
türelmetlen, majd csak hazaérkezik. 

Család? – kérdeztem. Beteg édesany-
jánál hagyta a 14 éves leányát és a 8 éves 
kisfiút, aki nehezen engedte el őt. Asz-
szony? – évekkel ezelőtt hirtelen, fiatalon 
meghalt. És nincs új társa? – az asszo-
nyok mennek el a faluból, mert a nehéz 
munka nem vonzó, ő meg nem hagy-
hatja a beteg mamát. Vagy 40 hektárnyi 
földön gazdálkodott, de elpusztul tavaly 
a lova, amivel el tudta látni a gazdaságot, 
kicsit segített a szomszédságban, félre-

tenni egy új ló megvásárlására viszont 
nem volt lehetősége. A tanult szakmája 
ács, de abban nem talál munkát. A falu, 
ahol lakik, néhány kilométerre van Ká-
nyádtól, ahonnan Székelyderzs felé van 
kövesút meg buszjárat, de feléjük csak 
földút vezet, arra a busz sem jár. Ha a kis-
városba be akarnak menni, gyalog kell 
megtenni az utat. 

Azon tehát nem lepődtem meg, hogy a 
jobb megélhetés miatt útra kelt, de a mi-
kéntjén már alaposan. Pénz nélkül, né-
hány fehérnemű, törülköző, pár szendvics, 
váltás ruha volt a batyujában és feltett 
szándéka volt, hogy végig stoppal megy. 
A közelből Pest felé naponta több busz is 
megy, de azt nem tudja megfizetni. El is 
indult szombat hajnalban és hétfő reg-
gelre meg is érkezett Nagykanizsára. 
Ahogy mondta, 14 különböző autó vette fel 
hosszabb-rövidebb utakra. Romániában 
könnyebben kap stoppot, de ott pénzt vár-
nak el érte. Éjszaka megpihent, reggel ke-
resett valami mosdási lehetőséget és újra 
kiállt az útra. A nagyobb településeken, ha 
kellett, átgyalogolt. Pestet is gyalog szelte 
át Ferihegytől a budaörsi benzinkútig. 
Még nem szólt haza, mert nem akart fáj-
dalmat okozni az édesanyjának. Kapott 
ugyan egy telefont, de az lemerült. Átdug-
tuk gyorsan a kocsimban lévő töltőre, így 
vagy 40 km-en keresztül sikerült életet le-
helni a készülékbe.  

Mi a terv? – kérdeztem. Kora délután 
volt, igen meleg, megpihenni szeretne va-
lahol árnyékos helyen, aztán megmosdik 
a Dunában és éjszaka kisétál a 4-es útra, 
Ferihegy felé. Nem szomjas? – kérdeztem 
és kínáltam a közöttünk lévő flakonnal, de 
elutasította, van vize, ivott is, kapott egy 
benzinkúton frisset. Evett ma már? – 
amire nyomban igennel válaszolt, s bár 
kacérkodtam a gondolattal, hogy megál-
lunk egy kútnál és meghívom egy ebédre, 
azt is elhárította. 

Átterveztem az utamat és arra gondol-
tam, hogy a Boráros téren teszem ki, ott 
pihenhet, közel a Duna, és a körúton el-
indulva hamar rátalál az Üllői útra, onnan 
egyenesen kijuthat az M4-re. 

Amikor megálltam kiszállt, én elővet-
tem a tárcámat és odaadtam neki 5000 
Ft-ot. Szabadkozott, elhárítani próbálta, 
de kicsit nyomatékosan azt mondtam, 
hogy neki erre nagyobb szüksége van, 
hát elfogadta. Nyújtotta a kezét, kedves 
szavakkal búcsúzott, ránéztem és láttam, 
hogy szemei megteltek könnyel. Az én 
torkom is elszorult és a kezét megszo-
rítva, néhány elmormogott jókívánság-
gal hagytam magára. 

A búcsúzást követően hívtam az egyéb-
ként szintén erdélyi születésű mesterem-
beremet, aki a házunk szigetelését végzi 
és a beszélgetés során elmeséltem neki 
az utasom történetét. Ő nyomban jelezte, 
hogy akár alkalmazná is a legényt, ha 
meg tudjuk találni, de semmilyen adattal 
nem tudtam a segítségére lenni.  

A szervízben volt elég időm, hát elkezd-
tem keresni a Kányád község közelében 
lévő kis falvakat és rá is találtam Petekre. 
Ott nem volt semmilyen közigazgatás, de 
Kányádon igen. Nagy nehezen megtalál-
tam a hivatal telefonszámát, kicsit elmo-
lyoltam azon, hogyan is kell egy romániai 
számot hívni, beütöttem a számokat és a 
harmadik próbálkozásra meg is szólalt 
egy kedves hölgy hangja. Szabódtam a se 
füle se farka történeten, a nagyon kevés 
információn és kérdezgettem, ismer-e 
ilyen körülmények között élő családot. 

„Ezt a történetet már egy hete hallot-
tam, valaki mástól, az is azt mondta, hogy 
felvett egy stoppost, aki Nagykanizsáról 
tartott hazafelé és nehéz sorsáról mesélt. 
Az illető is segíteni akart, azért érdeklő-
dött. Ez egy szélhámos! Én történetesen 
peteki vagyok, mindenkit ismerek. Olyan 
nálunk nincs, hogy két kiskorú gyerek 
egy beteg idős nagymamára maradjon. 
És akinek van 40 hektár földje, az trak-
torral műveli.” 

Nem akartam hinni a fülemnek. Vén fe-
jemmel még mindig be lehet engem 
csapni? Ez a legény nem kért semmit, a 
segítségemet is vissza akarta utasítani, 
hogy jön ez egy szélhámoshoz? Egy olyan 
ember nem présel ki könnyeket a szemé-
ből, hanem mohón elveszi a kéretlenül 
felkínált adományt. 

Nem hagyom, hogy a történet rossz 
irányt vegyen. A kutatást, hogy megtalál-
jam, feladtam, és elengedtem azt a kísér-
tést is, hogy itthon kínáljunk neki értelmes 
bérért értelmes munkalehetőséget. De az 
a bő egy órányira engedett történet mé-
lyen belém ivódott, mert olyan emberi 
sorsot ismertem meg, amit sokan talán 
meg sem értenek. 

 
Mohai Imre 

A stoppos

A kép csak illusztráció az internetről.
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Székely Péter: Kővályú és jéghideg víz 
A bevonulást követő első napokban „je-
ges zuhanyként” hatott ránk a reggeli tor-
na utáni mosakodás a jéghideg vízben. 
Marcaliban (1963. november) hosszú kő-
vályú fölött egy csövön csapok sorakoz-
tak és ott csapkodtuk magunkra a vizet, 
amely hűtötte a futásban, fekvőtáma-
szokban felhevült testünket. Égett utána 
a bőrünk, amikor a törölközővel jól le-
dörzsöltük magun-
kat. Ez természete-
sen csak a derékig 
mosdást jelentette, a 
meleg vizes zuhanyo-
zás hetente két alka-
lommal történt. 

A hideg víz gyógyító 
hatásáról már könyv-
tárnyi könyvet írtak és 
azok közül is kiemel-
kedik Sebastian Kne-
ipp német katolikus 
pap, természetgyó-
gyász, aki gyermekkori 
halálos betegségét a 
jéghideg Dunába merü-
lésekkel gyó gyította 
meg. A hidegvíz-kúra 
tehát a természetes 
gyógy módok egyik leghatalmasabb té-
nyezője. Ez jutott másfél éve az eszembe 
és azóta minden reggel a tornám után 
derékig mosdom a csapból ömlő jéghi-
deg vízzel. Fantasztikus érzés! Legtöbb-
ször képzeletben ott látom magamat a 
laktanya vályúja mellett, ahol társaim-
mal sokszor röhögve spricceltük egy-
mást. Különösen azt locsolták meg a 
jéghideg vízzel, akinél látták, hogy „csak 
az orrát” vizezte be. 

Javaslom tehát mindenkinek, aki sze-
retne egészséges maradni és gondolatban 
visszafiatalodni egészen a katonaságig, 
hogy reggelenként derékig – úgy, mint a 
seregben – mossa le magát. 

Veréb József: Kiss határőr 
1968-ban, a csehszlovák események után 
vonult be katonának a Komárom-Esz-
tergom megyében található Oroszlány 
városából. A civilben bánya-elektrolaka-
tosként dolgozó fiatalember a seregben 
vezetékes híradós kiképzést kapott, majd 
végrehajtó szolgálatra a Soproni Határőr 
Kerület egyik őrsére vezényelték. A má-

sodéves katonák 
néha megosztottak 
egy-egy sztorit az 
invázió (a Varsói 
Szerződés tagálla-
mainak Csehszlo-
vákiába történő 
bevonulásának) 
időszakáról, az őr-
sön elrendelt ké-
szültségről. Az 
újoncok szinte it-
ták az elbeszélők 
szavait. Kiss ha-
tárőr irigykedve 
hallgatta az öre-
gek anekdotáit. 
Ahogy teltek a 
hónapok, az 
i d ő k ö z b e n  

Csámpás ragadványnévre hallga-
tó katonában egyre erősödött az elisme-
rés iránti vágy. Eltelt egy év, megjöttek az 
újoncok. Híradósnak két új srác érkezett, 
egy szemüveges, nyugodt mentalitású, 
valamint egy magas, vékony szőke. Jól ki-
jött velük, nem volt szivatás, végezték a 
napi rutint. Óvári főhadnagy őrsparancs-
nok helyettes is meg volt elégedve a te-
vékenységükkel. Csámpás bezzeg do-
hogott magában: Ha ez így megy tovább, 
mit mondok az otthoniaknak! Még min-
dig az elismerésre, az előléptetésre, leg-
alább egy csontcsillagra vágyott. 

Megérkezett a várva várt nap, az utolsó 
szolgálat, majd ezt követően a régen áhított 
civil élet. 1971. február 3-a nyugodt, békés 

napnak ígérkezett. Csámpás társával, a vé-
kony dongájú Charlie-val a délutáni verő-
fényes napsütésben elindult a határsávban 
közvetlenül az éles határ (határvonal) mel-
letti magasfigyelő felé. Útközben mindvé-
gig azon töprengett: Hogyan oldjam meg? 
Ezt a lehetőséget nem szalaszthatom el! A 
határsávban vagyunk, itt már csak egy fris-
sen boronált nyomsáv és egy viszonylag 
alacsony műszaki zár (vadfogó) van. S mö-
götte a nyugati világ, Ausztria szinte kézzel 
fogható fái láthatóak.  

Miután megérkeztek, röviden megbe-
szélték a teendőket. A munkavégzés és a 
terület biztosítása érdekében Csámpás 
felmászott a magasfigyelőbe, innen jól 
átlátta a környéket, még az osztrák oldalt 
is. Társa felcsatolta a mászóvasat, és fel-
küzdötte magát a vezetékes telefonosz-
lop tetejére. Valószínűleg azért recseg a 
vonalas összeköttetés, mert oxidálódott a 
szorító alatt a vezeték, meg kell csiszolni 
és minden rendben lesz. Rutinmunka az 
egész, és már mehetünk vissza az őrsre, – 
gondolta. De Csámpásnak más tervei 
voltak. Munka végeztével, miután lecsa-
tolta a mászóvasakat szinte egy időben 
csattant a zárkeret. Csámpás csőre töl-
tötte a géppisztolyát. – Figyelj Charlie! 
Dobd el a csúzlit és irány a nyomsáv, vár 
a szabadság! Gyerünk, de szaporán!  

Hogy mi történt ezt követően, így öt-
venhárom év után nehéz felidézni. Má-
sodpercek alatt zajlottak le az ese mé - 
nyek. De szerencsésen visszaértünk az 
őrsre, zsebemben Kiss határőr Ak-762 
géppisztolyának zárjával.

„Hány utat kell végigjárnod, ember, / míg a 
neved végül ember lesz? / No, és hány ten-
gert kell átszelned, kis sirály, / míg a fövényen 
végül megpihensz? / No, és hány évig dö-
rögnek még a fegyverek, / míg torkuk vég-
re örökre néma lesz? / A választ, testvér, azt 
elfújta a szél, / a választ, azt elfújta a szél,” 
(Bob Dylan: Blowin’ in the Wind)

Visszatekintő - Katonatörténetek 

Elfújta a szél! 
Magyarországon a II. világháború befejezésétől kezdve határozott idejű 

sorkatonai szolgálatra kötelezték a 18-25 év közötti fiatal férfiakat. 
Az ország fegyveres és technikai védelme a Magyar Néphadsereg, 

az államhatár fegyveres őrizete a BM Határőrség keretein belül történt. 
A „hidegháború” végével, a Varsói Szerződés megszűnésével, a Magyarországon 

„ideiglenesen” tartózkodó szovjet csapatok kivonásával, az ország belső- 
és külpolitikai átrendeződésével a hazai katonai doktrína is megváltozott. 

2004. november 3-án, 136 éves hagyomány után, gyakorlatilag megszűnt 
a békeidőben alkalmazott sorozás és sorkatonai szolgálat intézménye. 

Rövid sorozatunkban teret adunk egykor volt sorállományú katonák visszaem-
lékezéseinek. Ők hogyan élték meg a mai huszonévesek előtt teljes mértékben 

ismeretlen katonasorsot, mit láttak és tapasztaltak szolgálati idejük során. 
A visszatekintések megtörtént eseményeken alapulnak. 

Magasfigyelő a határvonal közelében

(Forrás: Internet)



16 2024. szeptember

„A 82 éves idősebb Józsa János fazekas-
mester több mint hat évtizedes alkotómű-
vészeti munkássága alatt a korondi tradi-
cionális használati és díszkerámia tár-
gyak formavilágának megőrzésével, az 
autentikus színek, mázak kikísérletezésé-
vel, a korondi fazekasság hagyományának 
folytatásával, kimagasló szakmai tudás-
sal és szorgalommal az erdélyi, székely népi 
kerámia megőrzése és tovább örökítése 
mellett tett hitet. Mai napig aktívan alkot, a 
családi hagyomány és a tapasztalat át-
adásán munkálkodik, hogy ez a hagyo-
mány és magyar örökség tovább élhessen 
gyermekei révén. E tárlaton a kerámia 
mesterremekek mellett, a Józsa portán ké-
szült fotók révén, bepillantást nyerünk a 
családi manufaktúra munkájába is.  

Korondon apáról fiúra száll a mesterség, 
így ifjabb Józsa János fazekasmester az, 
aki tovább viszi a családi hagyományt és 
manufaktúrát. Célja, hogy a tradicionális 
használati és díszkerámia tárgyak forma-
világának megőrzése mellett a mai kor igé-
nyeinek megfelelő funkciójú, hagyományos 
motívumokkal díszített, míves kerámiákat 
is alkosson. Édesapja ars poeticáját min-
denkor hűen követi: Csak tiszta forrásból!  

Józsa Judit kerámiaszobrász, művészet-
történész is ebből a forrásból merít. Családja 
székely népművészeti örökségére és művé-
szettörténészi ismereteimre támaszkodva, 
az ikonográfia tudatos használatával az 
egyetemes Isten-tudatot, a keresz tény erköl-
csi rendet, a magyar népi hagyományt, a 
magyar örökséget magyarság-tudattal öt-
vözve alkot. A Józsa – család szá mára kü-
lönösen fontos, hogy nemzetünket, hitünket, 
kultúránkat – a tiszta forrást – megvédjük, 
úgy, hogy megbecsüljük azt, büszkék va-
gyunk rá és nem hagyjuk elveszni az igazi 
magyar virtust. Magyar örökségünk, nép-
táncaink, népművészetünk, az anyanyel-

vünk nemzeti életünk szerves része és meg-
maradásunk egyik záloga. E tárlat éppen 
ezt az örökséget állítja a figyelem közép-
pontjába. Célja az egészséges önismeret el-
érése, ugyanakkor felhívja a figyelmet érté - 
keinkre, megerősítve nemzettudatunkat és 
helyes önértékelésünket itt, Európa szívében. 
A Magyar Táncok című kiállítása egy jól át-
gondolt, a magyar tánc lényegét megra-
gadó kisplasztikai szoborsorozat, amely ből 
ezúttal egy válogatás kerül bemutatásra.” 
(Így a Legényes, Csalogatós csárdás, Szerel-
mes csárdás, Négyes, Lassú Csárdás. Az al-
kotó 2002-ben a Pázmány Péter Katolikus 
Egyetem művészettörténeti szakára ké-
szült szakdolgozatá ban Izsó Miklós 1870-
ben készült Táncoló Paraszt című terra - 
kotta szobor sorozatát dolgozta fel.)  

Józsa Juditnak ez idáig több mint 200 kiál-
lítása volt. Józsa Judit kiemelkedő művészeti 
alkotásai a Budapesten, a Kossuth Lajos u. 4. 
szám alatti galériájában is megtekinthető.  

Józsa Judit tagja a Magyar Művészeti 
akadémia Köztestületének, az Anyanyelv-
ápolók Szövetségének, a Magyar Polgári 
Együttműködés Egyesületének, a Zene-
akadémia Alapítvány kuratóriumának, va-

lamint a Józsa Judit Művészeti Alapítvány 
elnöke. 2009-ben megkapta a Magyar 
Kultúra Lovagja megtisztelő címet, 2010-
ben a Női Esélyegyenlőségért díjat, 2012-
ben a Világ Magyarságáért Művészeti 
díjat, 2015-ben az Erdélyi Közösségi élet 
kiválósága díja, 2018-ban a Keresztény 
Kulturális Akadémia Cornelius – díját, 
2019-ben Kölcsey-díjat, valamint a Szé-
chényi Társaság Széchenyi díját vehette át. 
2022-ben Magyar Arany Érdemkereszt 
megtisztelő elismerésben részesült.  

Józsa Judit köszönetét saját készítésű ke-
rámiával fejezte ki Csécsyné Dr. Drótos Edi-
nának, a Váci Mihály Művelődési Központ 
igazgatójának, Marosán László képzőmű-
vésznek és munkatársainak a kiállítás ren-
dezésében nyújtott önzetlen segítségükért. 
valamint Wertán Kingának a meghívásért. 

Forrás: Józsa Judit FB  •  Rimai S. Éva

Józsa Judit kerámiaszobrász, művészettörténész 
és Józsa János korondi fazekasmester kiállítása az Udvarház Galériában 

Magyar virtus 
Veresegyház városa és az erdélyi Korond község több éve ápolt 

testvérkapcsolatának köszönhetően augusztus 20-a, Magyarország nemzeti 
ünnepe alkalmából MAGYAR VIRTUS címmel Józsa Judit kerámiaszobrász 

és művészettörténésznek édesapjával, Józsa János korondi fazekasmesterrel 
közös kiállítása nyílt az Udvarház Galériában. Józsa János személyesen 

nem tudott jelen lenni a kiállításon, ezért jókívánságait lánya tolmácsolta. 
A kiállítás városunkban szeptember 25-ig látogatható. 

A megnyitón Konkoly Enéh Kinga hegedűművész játékát hallhattuk. 
Marosán László képzőművész megnyitó sorait – távollétében – Ilés-Muszka 

Rudolf szobrász, a kiállítás rendezője interpretálta. 
A tárlat vendégeit Cserháti Ferenc polgármester köszöntötte közvetlen, 

személyes hangvételű, – korondi közvetlen élményein alapuló – szavakkal. 
A polgármester kezében egy Józsa műhelyben készült zöld kerámia keresztet 

tartott, amelyet otthonában egy ajtó felett őriz. 
 

Kultúra

Fotók: Hollai Gábor

Józsa Judit

Józsa Judit Cserháti Ferenc és Csécsyné Dr. Drótos Edinával

Részletek elérhetőek 
a mellékelt QR-kód 

segítségével 
a VeresnNet tv 

YouTube csatornáján
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„Mert mibennünk zeng a lélek 
Minket illet ez az élet!” 
(Nagy László: Táncbéli tánc-szók – részlet) 

Az 2024. augusztus 3–7. között megren-
dezett eseményre immár öt éve rendsze-
resen gyűlnek össze a népi kultúra iránt 
elkötelezett növendékek és családok. A tá-
bor szervezői a tizennyolc éve Veresegy-
házon élő Regenye Zoltán és a régi vere-
si családból származó Gerhát Szilvia há-
zaspár. Ilyenkor egy hétre benépesül a 
múzeum tornácos épületének falusi han-
gulatot idéző közösségi helyisége. A pin-
céből, a fák árnyékának tövéből is muzsika 
hangja szól. 

A zenetanulást kézműves foglalkozá-
sok egészítik ki. Az ügyes növendékek 
famegmunkálással és nemezeléssel élik 
meg az alkotás örömét.  

A tábor kezdeteiről és jelenéről a szer-
vező házaspár mesélt, akiknek 11 és 18 
éves gyermekei is aktív résztvevői a zenei 
és kézműves foglalkozásoknak. Regenye 
Zoltán zenével való kapcsolata a közép-
iskolában kezdődött rockzenével. Később 
– a rendszerváltás hajnalától – 20 évig 
hangfelvételek készítésével, stúdióépí-
téssel kapcsolatos vállalkozása volt. 
A számítógépek fejlődése később már az 
otthoni felvételkészítést is lehetővé tette, 
így váltásra kényszerült. A zene iránti sze-
retete is új irányt vett. 40 éves korától a 
népzene iránti érdeklődés került a köz-
pontba. Feleségével, Gerhát Szilviával, aki 
gyermek kora óta hegedült, gyakran lá-

togatták a fóti „Zeng a lélek” Kulturális és 
Hagyományőrző Egyesület táncházait és 
fesztiváljait. Ott olyan közösségre leltek, 
amely elindította bennük a gondolatot, 
hogy maguk is hasonlót hozzanak létre.  

A házaspár 2010-2016 között táncháza-
kat szervezett Veresegyházon. A népze-
nei táborok gyökere a kétezres évek 
elejére nyúlik vissza, amikor Mihálydeák 
Barna – a Lisznyai Szabó Gábor Zeneis-
kola és a Fóti népművészeti gimnázium 
tanára – saját otthonában, a tanítványai-
nak tartott nyári zenélős heteket.  

Csendesebb évek után, már együttes 
szándékkal, 2020 augusztusában nyitotta 
meg kapuját az I. Veresegyházi Népzenei 
Családi Tábor. Később évről évre bővült a 
kör a zenét kedvelő és művelő barátok-
kal, növendékekkel és zeneoktatókkal. A 
tábor sikerét és emelkedett hangulatát a 
tanáraik hozzáértő, odaadó munkája biz-
tosítja, akikre nagyon büszkék. 

Tanáraik: Mihálydeák Barna a helyi 
zeneiskola népzenetanára, aki a tábor 
szakmai irányítója, nagybőgőt brácsát és 
zenekari gyakorlatot tanít. 

Friderikuszné Teszáry Borbála, hege-
dűs, aktív népzenész, a Ritka Zenekar 
prímása, népzenetanár a gödöllői Frédé-
ric Chopin zeneiskolában. Szülei a Bar-
tók Táncegyüttest vezették. A haladó 
hegedűsöket tanítja. 

Havay Viktória népi énekes, a Zene-
művészeti Egyetemen népzene szakán 
néprajzot is tanít. Az énekes csoporton 
kívül minden növendék eljut hozzá napi 
egy énekórára! 

Visnyai Viktória zongoraművész, má-
sodik hangszere a hegedű. A gyermek 
hegedűsöket tanítja. 

Bolya Dániel furulyás, a Váci Bartók-
Pikéthy Zeneművészeti Szakgimnázium 
népzene tanszakának vezetője, gyakorló 
népzenész, a furulyások oktatója. 

Benderné Jelinek Eszter táncoktató, 
néptáncos, a legkisebbeknek tart foglal-
kozást és a táncházakat vezeti.  

Tóth Lívia nemezművész, a Nyíregyházi 
Egyetemen rajzolást, festést és kézműves 
technikákat tanít. Líviával gyönyörű ne -
mez tárgyakat készítenek a résztvevők.  

Módy Csenge Lívia lánya örökíti meg 
a tábor pillanatait fényképeivel, mind-
annyiunk örömére és csodálatára. 

Magyar Pál a faiparban dolgozó asz-
talos, aki segíti a résztvevőket a fa porté-
kák megalkotásában, és 

Katus Kamilla fiatal szobrászhallgató 
segítségével meg is festik azokat. 

Bolya István az esemény legidősebb 
résztvevője foglalta össze a tábor üzene-
tét: „Nem az esemény, hanem a közösség a 
fontos, hogy ne engedjük el egymás kezét.”  

Ritka alkalom a mai digitális világban 
a személyes emberi kapcsolatok során a 
zene, a tánc és az ének közvetlen meg-
élése. Ez is helyi érték Veresegyházon. 

A rendezvényt támogatta a FODOR 
GABRIELLA „SZÉP MAGYAR SZÓ” ALA-
PÍTVÁNY, valamint a Veresegyházi Városi 
Múzeum. Köszönjük szépen! 

Rimai S. Éva 

Fotó: Rimai S. Éva

Részletek elérhetőek 
a mellékelt QR-kód 

segítségével 
a VeresnNet tv 

YouTube csatornáján

Veresegyházi Városi Múzeum 

Családi népzenei tábor  
A Veresegyházi Városi Múzeum öt éve ad otthont Regenye Zoltán és Gerhát Szilvia 

családi népzenei táborának, amelyet a Veresegyházért Kulturális Alapítvány 
keretén belül valósítanak meg a Nemzeti Kulturális Alap Halmos Béla Kollégiumi 

pályázatának támogatásával. 
„A Halmos Béla Program célja a népzenei utánpótlás támogatása, színvonalas 

népzenei és világzenei produkciók fellépési lehetőségeinek, bel- és külföldi 
népszerűsítésének, a Kárpát-medencei és moldvai magyarság, 

valamint a velük együtt élő nemzetiségek népzenei világát jellemző 
kulturális sokszínűség bemutatásának elősegítése.” 

Így itt a táborban is, a magyar autentikus népi hangszeres zenélés, ének, tánc 
és kézművesség egyidejű élményszerű megélésén van a fókusz. 
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Plébános úr megnyitójában köszöntötte a 
meghívott művészeket és megemlékezett 
arról, hogy sokan, sok helyen méltatják 
első szent királyunk életművét szerte az 
országban és felhívta az ünneplő közön-
séget, hogy a műsorral adjunk hálát Szent 
István hitéért, és hogy ebben a hitben él-
jenek a családok, legyenek fiatalok, akik 
e hitet tovább viszik. 
Az ünnepi előadáson a következő mű-
vek hangzottak el: 
Kodály Zoltán: Ének Szent István király-
hoz A művet 1938-ban írta a mester az Eu-
charisztikus kongresszus alkalmából. 
A Szent István királyhoz írt himnusz szö-
vegét teljesen új, általa írt dallammal 1938-
ban Ének Szent István királyhoz címmel 
három formában dolgozta fel, fiú vegyes 
karra (szoprán, alt, basszus szólam), kisebb 
vegyes karra, nagy vegyes karra.  

J. S. Bach: Énekeljetek az Úrnak új 
éneket – motetta (8 szólamú énekkari 
mű, többnyire bibliai eredetű szöveggel). 
Johann Sebastian Bachról kevesen tud-
ják, hogy sok családi tragédiát élt meg. „A 
húsz gyermekből mindössze tíz élte meg a 
felnőtt kort. Hat fia közül csak egy nem lett 
hivatásos zenész.” (forrás: Fidelio) 

Sok kutatót foglalkoztat a kérdés: ho-
gyan tudta Bach feldolgozni ezeket a 
veszteségeket? Hogyan tudott továbbra 
is zenét írni? A zeneművek végén min-
dig azt írta, hogy „Soli Deo Gloria” (Dicső-
ség egyedül Istennek), az elején pedig 
„Uram segíts”. Ezért lehet imádkozni 
Bach zenéje közben, mert a zene maga 
az imádság. Bach zenéje egy beszélge-
tés az ember és Isten között.” 

Kodály Z.: Introitus – Kyrie – Gloria – 
Ite missa est a Missa brevis-ből. „A 30-
as években telente Galyatetőn pihenő 
Kodály többször helyettesítette a rossz 
idő miatt távol maradó kántort. A csen-
des misék alkalmával az volt a feladata, 
hogy a mise cselekményéhez, annak tar-
talmához illő orgonajátékot szólaltasson 
meg. Tudta, hogy ez számára nem lehet 
rutinszerű feladat, hiszen eleget bosz-
szantották a misék alatt hallott rossz or-
gonajátékok: Orgonisták! Sok bárgyú 

rögtönzés... Mivel sohasem tartozott a 
vizet prédikáló, de bort ivó emberek 
közé, valóban előre készült a várható al-
kalomra, hiszen a téli havazás bármikor 
megakadályozhatta a kántort, hogy fel-
jusson a galyatetői kápolnához. A bizo-
nyára írásban készített vázlatokból 
1942-ben született meg a Csendes mise 
orgonára, melynek dallamai annyira a 
mise menetéhez, sőt szövegéhez iga-
zodtak, hogy – némi bővítéssel − ebből 
született meg 1944-ben a Missa brevis 
vegyeskarra és orgonára írt formája, 
majd 1952-ben annak nagyzenekarral kí-
sért változata. (Tardy Mihály: Kodály, a 
Krisztusi ember – részlet). Ella István el-
mondta, hogy a darabot először 1945. 
február 11-én az Operaház ruhatárában 
mutatták be.  

Felix Mendelssohn: Hallgasd meg ké-
résemet (Hör mein Bitten) – motetta. Míg 
Mendelssohn művét egykor az egyik 
legismertebb szakrális kompozíciója-
ként tartották számon, különösen a vik-
toriánus időszakban, mostanában azon - 
ban gyakran figyelmen kívül hagyják 
nagyobb művei javára. A mű 1844-ben 
íródott szólószopránra, kórusra és orgo-

nára, és Mendelssohn hangszerelte újra 
1847 elején. A himnuszt négy, egymással 
összefüggő részben írta. A szóló és a 
kórus gyakori váltakozása a partitúrában 
a hagyományos angol vershimnuszra 
emlékeztet, bár itt a váltakozás inkább a 
szöveghez kötődik, mint egy adott for-
mai sémához.  

Joseph Haydn: Vollendet ist das grosse 
Werk (A nagy mű elkészült) – részletek a 
Teremtés-ből 25. tétel – Haydn A Teremtés 
(németül Die Schöpfung) című oratóriuma 
az oratóriumirodalom egyik kiemelkedő 
alkotása. Témája a világ teremtésének bib-
liai leírása. Komponálásának gondolata a 
szerző angliai látogatása során született, 
ahol találkozott Linley szövegével, amit 
van Swieten báró később németre fordí-
tott. A komponista 65 éves korától 1795 és 
1798 között dolgozott a zenén. A bemutató 
– ami Haydn életének egyik legnagyobb 
sikerét hozta – Bécsben volt 1798-ban.  

Az este kiemelt szereplői voltak a szó-
listák, akik: Göndöcs Petra – szoprán, 
Silló Katalin – alt, Sebők Attila -tenor, 
Lettner Zsolt – basszus.  

A hallgatóság vastapssal ünnepelte az 
előadást. Ella István megköszönte Rolik 
Róbert plébános úrnak, hogy helyszínt 
biztosított az estnek és Cserháti Ferenc 
polgármester úrnak a város támogatását. 
Bízunk benne, hogy a jövőben is lesz ré-
szünk hasonlóan magas művészi szín-
vonalú előadásokban, koncertekben. 

Rimai S. Éva 

Augusztus 20. ünnepi koncert 
a Szentlélek-templomban 

Szent István ünnepén, 2024. augusztus 20-án méltó megemlékezésre került sor 
a Budapesti Bach Kórus – Ella István Liszt-díjas orgonaművész vezényletével – 

és Ács Dávid orgonaművész közreműködésével a Szentlélek-templomban. 
A kórust 1989-ben alapította és vezeti Ella István, tagjai hivatásos énekesek, 

akik feladatuknak érzik a barokk kórusmuzsika, közelebbről J.S.Bach műveinek 
megszólaltatását. Az ingyenes koncertet Rolik Róbert plébános ünnepi köszöntő 

szavait követően Ella István nyitotta meg. 

Fotó: Rimai S. Éva
Fotó: Hollai Gábor

Ács Dávid orgonaművész

Ella István karnagy, orgonaművész
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„A mi feladatunk nem az, hogy a múltba 
visszarángassuk a gyerekeket, hanem az, 
hogy ezt az értékkultúrát megpróbáljuk az 
ő mai modern életükbe valamilyen módon 
beilleszteni, és ehhez a folklórt a szó leg-
nemesebb értelmében használjuk eszköz-
ként. Nemcsak hagyományőrző, de egy-
szerre hagyományteremtő munkát is vég-
zünk, hiszen a régmúlt értékeit tisztelve azt 
újra formálva, a jelenkor szellemiségéhez 
igazodva igyekszünk a 21. századi fiatalok 
számára is befogadhatóvá tenni” – mond-
ta Tóth Judit.  

Az Urban Verbunk Junior Tóth Judit 
koreográfiájával először 2023 augusztu-
sában állította színpadra a Dalmalom 
című előadást. „A magyar vidék látképé-
nek sokáig meghatározó része volt a 
malom, mely zakatolt és ontotta az életet 
adó őrleményeket. Mit tehetünk hát? Tu-
dunk- e tánccal, zenével, dallal és szokás-
cselekvéssel olyat alkotni ma, ami az utca 
emberének is felkelti az érdeklődését, ami 
az augusztus 20-i ünnephez is méltón és 
érdekesen meséli el a kenyér történetét, 
mutatja be, repíti vissza időben és térben a 
nézőt és a hallgatót oda, ahol a búzamag 
kikelt, majd vezeti egészen a pék lapát-
jáig? Rájuk kell bízzuk a malmok történe-
teit, a liszt, a kovász és a kenyér készítés 
minden titkát. E tudásra majd vigyázniuk 
kell és gondoskodniuk kell róla, mint egy 
kisgyerekről, a malmok történeteiről, a 
vadkovászról, a jövő reménységéről, a 
mindenkori legfinomabb kenyér éltető csí-
rájáról, az életről” – írja az Urban Verbunk 

Junior a pályázati beszámolójában. 
Számomra újszerű és nagyon hatásos 

koreográfiai eleme volt a táncnak, hogy 
nem csak a színpadon volt látható a ke-
nyér útja a búza vetésétől az őrlésen át a 
sütésig, hanem a színpad előtti téren is 
megjelentek a táncosok a tematikához 
illő eszközökkel – búzakévével, tésztával, 
szitával, falat friss kenyeret kínálva. 
Mindez még közvetlenebbé tette a kö-
zönséggel való kapcsolatot, mintegy a 
produkció részesévé téve őket is. A jele-
netek során, a különböző korú és felké-
szültségű táncosokon érezhető volt, 
hogy örömüket lelték az előadásban.  

A közönség soraiban az előadás után 
elvegyülő táncos fiatalok ezt meg is erő-
sítették és elmondták, hogy ezt csak 
ilyen lellkesedéssel érdemes csinálni. 
Vannak közöttük néhányan, akik hivatá-
sos táncosnak készülnek, amelyhez jó 

alapot ad az Urban Verbunk Junior. Tet-
szett a táncok ritmikájának változatos-
sága, a prózai elemek és a szép jelmezek 
is. A ruhák között volt hagyományos, 
modernebb és cigány népviselet is. 
Engem személy szerint a cigány tánc 
fergeteges lendülete nyűgözött le a leg-
jobban, de a produkció minden egyes 
percét élveztem. S úgy hallottam a kö-
zönség ovációjából és vastapsából, hogy 
nem voltam ezzel egyedül. Sajnálatos, 
hogy e remek produkció iránt érdeklődő 
nézők száma ezúttal elmaradt a korábbi-
aktól. Gratulálunk, szép és ünnephez 
méltó előadást láthattunk! Köszönjük az 
élményt. 

Rimai S. Éva

Részletek elérhetőek a mellékelt QR-kód 
segítségével a VeresnNet tv YouTube csatornáján

Dalmalom – a kenyér születésének örömtánca 
Veresegyház város önkormányzata 2024. augusztus 20-án magas színvonalú művészi munkájáért, generációkat egyesítő 

táncpedagógiai tevékenységéért, a veresegyházi hagyományok megőrzésért tett erőfeszítéséért Tóth Judit táncos, 
koreográfus, táncpedagógus, a Veresegyházi Hagyományőrző Népi Együttes művészeti vezetője részére Lisznyay Szabó 

Gábor Művészeti Díj kitüntetést adományozott. Az elismeréshez a Veresi Krónika is gratulál. 
Szinte alig van olyan nemzeti ünnepünk, hogy hagyományőrzőink ne örvendeztetnének meg bennünket 

egy-egy új produkcióval, de sikeresek a határon túli fellépéseik is. Tóth Judit az Urban Verbunk Junior és a Veresegyházi 
Hagyományőrző Népi Együttes művészeti vezetője, ebben az évben is, az új kenyér ünnepéhez méltó látványos produkciót 

állított a színpadra táncosaival. Az előadást Veresegyház közönsége az augusztus 20-ai nemzeti ünnep alkalmából, 
a Búcsú tér szabadtéri színpadán tekinthette meg, melynek narrátora Nyári Arnold volt. 

Az előadás nagyon szép példája volt a generációk közötti együttműködésnek. 

„Amíg csak föld lesz, nem szűnik meg a ve-
tés és az aratás, a nyár és a tél, a nappal és 
az éj.” (Mózes 8:22)

Fotó: Hollai Gábor

Fotó: Veréb József

Fotó: Veréb József



Hogy gondoltok vissza az indulásra? 
Volt bennetek félsz, bizonytalanság, 
hiszen bár mindketten a kultúra terü-
letén dolgoztatok, önálló színházat ad-
dig még nem csináltatok. 
Szinte más sem volt bennünk. Előző lak-
helyünkön nem volt munkánk, csak ál-
maink. Terveztük ugyan, hogy létrehozunk 
egy színházat, de ott erre nem volt igény. 
És miért Veresen? 
Gödöllőn már játszottam egy félprofi tár-
sulatban – meséli Sándor – és megismerve 
a környéket, Pest közelében szerettünk vol-
na letelepedni. Ide a próbák erejéig, vagy 
egy-egy előadásra még kijönnek neve-
sebb színészek, húzó nevekre ugyanis a si-
ker szempontjából nagy szükség van. 
Semmilyen konkrét támpontunk nem 
volt. Viszont egy régi, közeli ismerősünk 
Veresegyházat ajánlotta. Lépésről lépés-
re egyre több embert ismertünk meg. 
Éreztük a rokonszenvüket, a támogatásu-
kat. Tavasszal költöztünk ide és el is kezd-
tük első bemutatónk, a Ne most, drágám! 
előkészületeit. 
A folyamatos működéshez van szükség 
saját társulatra? 
Igazából nincs. Mi produkciós színház va-
gyunk. Pest közelségét a színészek szem-
pontjából akár tekinthetjük vonzónak is. 
Az állandó stáb fenntartása igen költséges, 
drága üzem. Ráadásul minden produkció-
ban törekedni kellene színészeink teljes 
foglalkoztatására, ami nem könnyítené meg 
a dolgunkat. Az eddigi bemutatók nagy 
részét magunk álmodtuk meg, kerestünk 
hozzá rendezőt, aki ráér, és akinek profiljá-
ba vágnak a tervek. A szereposztás össze-
állítása már közös munka eredménye volt. 
Valamennyi programba vett darabot 
megnéztek előbb, vagy elfogadjátok a 
referenciákat? 
A helyi adottságok meghatározzák a meg-
hívandó produkciók stílusát. Az évek óta 
partner társulatok munkáját, színészeit jól 
ismerjük és ők is ismerik a miénket. 

Beszéljünk kicsit a számok nyelvén. Hány 
produkció került bemutatásra, összesen 
hány előadásotok volt? Mekkora közön-
sége volt a színháznak eddig helyben?  
A tíz év alatt volt 38 saját bemutatónk, or-
szágszerte 1300 előadásunk, – ebből Ve-
resen 600 –, és mintegy 600 000 nézőnk. 
Sok előadásotokkal tájoltatok. Melyek a 
kedvenc helyeitek, a vidéki előadások-
nak mekkora a közönsége? 
A sikeres produkciókat szívesen visszük vi-
dékre, ahol a veresihez hasonló szeretet-
tel és elismeréssel fogadják azokat. Ked-
venc helyeink Győr, Debrecen, Nyíregy-
háza, Miskolc, Szolnok, Szombathely, nyá-
ron Tihany, Szeged, Tokaj. A látogatottság 
a helytől függ, de nem ad okot panaszra. 
A saját bemutatókat hogyan fogadja a 
szakma? 
El kell ismerni, hogy a kritikusi szakma a 
Nagykörúton belül tájékozódik, ritkán jut 
el vidékre. Viszont az előadásainkat hív-
ják, és ezt fogjuk fel elismerésnek. 
Hogy jött a nyári játékok ötlete? Meny-
nyire bíztatok benne a kezdetekkor, és 
minek köszönhető ez a messze a város 
határain is túlmutató népszerűség? 
Sokan jelezték felénk, hogy kevésnek tart-
ják a szeptembertől májusig tartó évadot. 
Nyáron megnövekszik a lakosságszám, és 
időközben megtudtuk, hogy a környékről 
jönnek, jönnének hozzánk nézők. Úgy 
gondoltuk, hogy erre érdemes alapoz-
nunk. 2017 óta 160 ezer néző látogatta a 
Mézesvölgyi Nyár előadásait, az utóbbi két 
évben pedig két világsztárt, Bonnie Tylert 
és a Gipsy Kings zenekart is sikerült ven-
dégül látnunk. Ami a legtöbb pozitív visz-
szajelzést adja, az tagadhatatlanul a kör-
nyezet, a helyszín nívója, valamint a kíná-
lat bősége. Külön öröm számunkra – és 
ilyesmiről nem nagyon szokás beszélni –, 
hogy az utóbbi nyolc évben, csak a Mé-
zesvölgy kapcsán mintegy 120 millió fo-
rint értékű kommunikációs térben sikerült 
népszerűsíteni Veresegyházat. 

Három bemutató bérlet és egy kortárs. 
Nem sok ez? 
Nem, mert lefedi a nézők elfoglaltságát, 
szokásait. A klasszikus színházat a Vankó-
Dániel-Sejtes bérletek biztosítják, a ré-
tegigényt, a kamara vagy stúdió előadá-
sok funkcióját a Székhelyi bérlet látja el. 
Tudom, hogy régóta álmodtok egy szín-
házi célokat szolgáló, de természetesen 
egyéb kulturális programok számára is 
hasznosítható új, korszerű és a jövőnek 
is szóló épületről. 
Annyit azért szükségesnek tartok meg-
jegyezni, hogy oly sok mindenre lehet 
büszke Veresegyház, egy valamire sem-
miképp: a művelődési házra. A miénk itt 
az ország egyik legrosszabb állapotban 
lévő kulturális intézménye, amely sem-
miképp nem méltó ahhoz a sokszínű, 
pezsgő kulturális élethez, amelyet ma-
gáénak tudhat a város.  
Mik a következő évekre szóló terveitek? 
Novemberben mutatjuk be A meseautót, 
az ismert és méltán nagyszerű film fel-
dolgozását Böhm György átiratában és 
rendezésében. Agatha Christie eddig itt-
hon nem játszott krimijének kecskeméti 
ősbemutatóját követően tavasszal nálunk 
láthatják Az Ackroyd-gyilkosság című 
művet Simon Kornél rendezésében. 
Mi a legfontosabb, ami történt veletek 
ebben a tíz évben? 
Most már nem nagyon tudunk úgy az ut-
cán végig menni, hogy ne köszönnének 
ránk, ne állítanának meg minket beszél-
getni. És mindezt mosolyogva teszik az 
emberek. Érezzük a város és a közönség 
– egy értékközösség – tapintható szere-
tetét. Ha az emberek szellemi kondíció-
jához a színház képes hozzátenni a min-
dennapokban, akkor sok mindent elér-
tünk. 
Üzentek valamit a lap hasábjain a kö-
zönségeteknek? 
Köszönjük a lelkesítő bizalmat, a kitartást, 
a komoly minőségi elvárásokat, amit fe-
lénk támasztanak. Ez nekünk és színé-
szeinknek nagyon jól esik és rendkívüli 
módon inspirálóan hat. Tartsák meg ezt a 
jó szokásukat. Mi partnerek leszünk a 
következő tíz évben is. 

Mohai Imre
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Tízéves a Veres 1 Színház 
Jelentős évfordulóhoz érkezik október negyedikén városunk kulturális életének 
egyik ékköve. A tíz év az indulás üstökösszerű berobbanása után már komoly 
teljesítménynek tekinthető, hiszen hasonló kezdeményezések közül néhányan 

igen hamar feladták azt a küzdelmet, hogy értékálló és nyereséges vállalkozást 
valósítsanak meg. Az első lépések történetét az érintettek elmesélésében már 

több alkalommal hallhattuk. Ahogy Zorgel Enikő és Venyige Sándor az utcáról, 
referencia nélkül keresték fel Pásztor Bélát és kértek támogatást színház indítá-

sára. A sokat idézet „Csinálják!” kiváló útravalónak bizonyult, mert magába 
foglalta az engedélyt, de a reményt is azzal, hogy ezúttal nem kalandorok 

lépték át a polgármesteri iroda küszöbét. Az őszi szezonra meghirdetett bérlet 
két hét alatt elfogyott, ami egyértelművé tette, hogy mekkora igény lappangott 

észrevétlenül egy helyi teátrumra. A többi már történelem. Erről kérdezem 
a Veres 1 Színház két megálmodóját, Zorgel Enikőt és Venyige Sándort. 
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Gyermekkoromban reggel elkísértek az iskolába a szüleim és 
közben tudtunk beszélgetni. Hazafelé a 2. osztálytól már ma-
gunk sétáltunk. Még most is emlékszem néhány hosszú be-
szélgetésre egy-egy volt ovistárssal, aki már más osztályba járt. 

Milyen élmény ma a gyereknek az iskolába-járás és milyen 
élmény nekünk? Sokszor már nem is „járás”, hanem fuvarozás. 
Senkinek sem jó a dugó az iskolák előtt. De ha a dugóban ara-
szolunk, mi is egy vagyunk azok közül, akik okoztuk. Ismer-
tem olyan nyolcadikost, aki csak néhány száz méterre, három 
utcára lakott az iskolától, mégis mindig hozták-vitték. 

Átgondolhatjuk szokásainkat (hiszen a gyerek is egyre nő 
és önállóbb lehet), hogy tényleg mindig szükség van-e a szál-
lítására. Főleg hazafelé, amikor már nem vagyunk időnyomás 
alatt.  
 
Miért is előnyös nem autóval vinni a gyereket az iskolába? 
Előnyös a gyereknek: 
• reggel a mozgás felpezsdíti, 
• állóképessége növekszik, 
• segíti az önállóságát, 
• megtanulja jobban értékelni a szülő idejét és energiáját, 
• hálásabb lesz, ha esőben, rossz időben mégis elviszik. 
• A sok órás zárt térben való passzív üldögélés után nagyon jót 

tesz a friss levegőn való mozgás. 
• Kapcsolatépítés: ha együtt megy haza valakivel, akkor be-

szélget.  
Előnyös nekünk: 
• nem kell a gyerek elfoglaltságaihoz igazítani a saját progra-

munkat, 
• több időnk és energiánk marad. 
Előnyös másoknak: 
• ha többen kerülik az autó használatát, kisebb lesz a dugó és 

jobb lesz az iskola előtt a levegő! 
 
ALTERNATÍVÁK, ha kocsival kell menni 
• telekocsi szervezése környékünkön lakó szülőkkel, 
• nem küszöbtől küszöbig vinni a gyereket.  
• Az iskola előtti dugót kihagyhatjuk, ha megállunk a dugó előtt, 

vagy nem hajtunk be az iskola előtti parkolóba, hanem kicsit 
távolabbról odasétálunk. 

 
Végül ajánlom mindenkinek az Utam az iskolába című doku-
mentumfilm megtekintését. Már maga az előzetes is nagyon el-
gondolkodtató: megismerhetjük, hogy különféle országokban 
milyen erőfeszítések árán jutnak el az iskolába a gyerekek. 

 
Szőke Sarolta

Anyataxi? 
Miért jobb a gyereknek, ha jár az iskolába és nem viszik 

Fotók: nepujsag.ro
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Kulcs az életmódváltáshoz 
Komplett életmódváltási eszköztár egy könyvben. Alapvető tapasztalatok, 

módszerek, lépések és tudnivalók összegzése gyakorlati lépésekkel kiegészítve. 
Tudás, cselekvési terv, lépéssorozat, gyakorlat, eredmények, eredmények megtartása. 
Kis lépésekkel nagy eredmények bárki számára, aki hajlandó valami kis dolgot 

elkezdeni. Ez a könyv segítség, támogatás és konkrét tennivalók sora, amik 
nélkül az életmódváltás magányos és sokszor bukásra ítélt tevékenységgé válhat. 

Ez a könyv azoknak szól, akik már próbálkoztak 
életmódváltással. És nem érték el a kívánt ha-
tást. Akik nem szeretnek segítséget kérni, vi-
szont elszántak a változásra. Azoknak, akiket 
zavar a túlsúly és szeretnének egyszer s min-
denkor megszabadulni tőle. 
Azt tapasztalom, hogy sokan 
úgy értik, érzik, hogy kevés 
a tudásuk az emberi test 
működéséről és nincs hoz-
zá érthető használati út-
mutató. Úgy gondolják, 
hogy az életmódváltás ke-
serves dolog. Ez a könyv 
ezeket a dolgokra ad meg-
felelő választ, az olvasó-
nak pedig eszközöket, kis 
lépéseket, amikből egy 
egész életmódváltás út jön 
össze. Csak INDULJ EL!  

A „Kulcs az életmód-
váltáshoz” című könyv 
több szempontból is át-
fogó képet nyújt az életmódváltásról. Mikor 
kezd el? A test minden pillanatban a dinami-
kus egyensúly fenntartására törekszik. Min-
den olyan dolog a testtel kapcsolatosan, ami 
nem optimális (testsúly, vérnyomás, anyag-
csere, hormonegyensúly, stb.) azt jelzi, hogy a 
test nem képes fenntartani a dinamikus 
egyensúlyt. Ha a felsoroltakból, csak egyet is 
tapasztalsz, akkor kezd el! A könyvben rész-
letesen bemutatásra kerülnek azok az alapel-
vek és módszerek, amelyek segítségével 
mindenki elérheti a kívánt eredményeket. 
Íme, néhány fő téma, amelyet a könyv tárgyal: 
Táplálkozás 
A könyv részletesen bemutatja, hogyan ál-
líthatunk össze egészséges étrendet, amely 
támogatja a hormonális egyensúlyt és elő-
segíti a fogyást. Külön figyelmet fordít a táp-
anyagok, vitaminok és ásványi anyagok sze-
repére. A tápláló étel tehát olyan ennivaló, 
ami fenntartja a szervezeted működését, 
energiával lát el, és biztosítja a jó közérze-
tedet. A saját étrended összeállítása során 
arra kell törekedned, hogy olyan ételeket 
egyél, olyan italokat igyál, amelyek abba az 
irányba segítenek neked, hogy hosszú tá-
von energikus és egészséges legyél. 
Mozgás 
Az aktív életmód elengedhetetlen az egész-
séges élethez. A könyvben megtalálhatók 

azok a mozgásformák és ötletek, amelyek se-
gítenek a testünk karbantartásában és a 
súlycsökkentésben. A rendszeres testmozgás 
fontosságát nem lehet elégszer hangsúlyoz-
ni: a könyvben ennek a fejezetnek célja a test-

mozgással kapcsolatos alapok 
bemutatása, és az, hogy 
valóban kezdj el mozog-
ni az egészséged érde-
kében. Ez a mozgás a sé-
tától vagy a reggeli torná-
tól indul, és végül te ma-
gad dönthetted el, hogy 
milyen sportot vagy ed-
zésformát választasz ma-
gadnak, ha mást is akarsz 
tenni, mint az itt leírtak. 
Stresszkezelés 
A stressz negatív hatásai 
jól ismertek, ezért a könyv 
nagy hangsúlyt fektet a 

stressz kezelési tech-
nikákra. Megtanul-
hatjuk, hogyan 

csökkenthetjük a napi stresszt, és ho-
gyan érhetjük el a testi és lelki egyensúlyt. 
Alvás 
Az alvás minősége közvetlenül befolyá-
solja az egészségünket. A könyv tippeket 
ad a jobb alvás eléréséhez, és bemutatja, 
hogyan kapcsolódik az alvás a hormonális 
egyensúlyhoz. 
Hormonális egyensúly 
Az életmódváltás során kiemelten fontos 
a hormonok megfelelő működése. A könyv 
bemutatja, hogyan érhetjük el és tarthat-
juk fenn a hormonális egyensúlyt termé-
szetes módszerekkel. 
Gyakorlati tanácsok 
A könyv számos gyakorlati tanácsot tar-
talmaz, amelyek segítenek a mindenna-
pi életben történő változtatásokban. Az 
egyszerű, könnyen követhető lépések se-
gítségével bárki elindulhat az egészsé-
gesebb életmód felé vezető úton. A pör-
gős nyári hónapok után a szeptember a 
felkészülés a visszarendeződés hónapja, 
majd jön az október, az elcsendesülés idő-
szaka. Ekkor a legideálisabb, hogy bele-
kezdjünk valami újba és az eredmények 
tükrében elégedetten várjuk az elkövet-
kezendő év nyári hónapjait. 

Győry Rita

A lisszaboni kontinensviadalon 25 or-
szág több mint 500 versenyzője mérte 
össze tudását, ahol a tíz sportágban ver-
senyző 56 fős magyar csapat lenyűgöző 
eredményekkel zárt, az összesített pont-
versenyben pedig a harmadik helyen 
végzett. 

 
Városunk büszkesége: György 

kitartása példaként áll előttünk 
Veresegyház városa is felkerült a sporttér-
képre, hála Gubai György kiemelkedő tel-
jesítményének. Az Ő története is azt bizo-
nyítja, hogy a sport iránti szenvedély és az 
emberi kitartás minden akadályt legyőzhet.  

Gyermekkorában kezdett el asztaliteni-
szezni, később számos sportágban kipró-
bálta magát, mint például a kosárlabda, a 
kerékpározás. A vesebetegség és a műve-
sekezelés nehézségei ellenére sem adta 
fel, és közel 25 év után újra visszatért a 
gyerekkori kedvencéhez, az asztalitenisz-
hez. 2017 óta a veresegyházi Galaxis VSE 
csapat tagja. Lisszabonban az egyéni asz-
talitenisz versenyen ezüstérmet szerzett, 
míg a vegyespáros versenyben veseátül-
tetett társával, a dunakeszi illetőségű 
Szabó Gabriellával együtt bronzérmet 
nyert. A legnagyobb diadal azonban a 
férfi párosok versenyén született meg, 
ahol derecskei veseátültetett csapattársá-
val, Kóka Zoltánnal megvédték a 2 évvel 
ezelőtti elsőségüket, azaz megszerezték 
az Európa-bajnoki címet.  
 
Az elkötelezett háttérmunka. 
Ezek a sikerek nem jöhettek volna létre 
azok nélkül, akik a sportolók mögött áll-
nak. Orvosok, akik az életüket megmen-
tették, ápolók, akik gondoskodnak róluk, 
edzők, akik felkészítették őket, családta-
gok és barátok, sporttársak, akik támo-
gatják őket a nehéz időkben.  
 
Köszönjük az életet! 
Ezek a sikerek mindannyiunkat felemel-
nek, és erőt adnak, hogy soha ne adjuk fel 
az álmainkat. A szervátültetés nem egy be-
fejezés, hanem egy új kezdet, egy lehe-
tőség arra, hogy teljes életet éljünk, és akár 
a sportpályán is kiteljesedjünk. Ezek a si-
kerek az ismeretlen és az élődonoroké is. 
Nélkülük nem lehetnének itt ezek a spor-
tolók, nem írhatnánk ezt a történetet. Kö-
szönjük az életet! 

Feszt Tímea, Letanóczki István

A veresegyházi veseátültetett asztalit

 

ASZTALITENISZ 
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Galaxis Veresegyházi SE 
teniszező, Gubai György Európa-bajnok címe és további két dobogós helyezés a Szervátültetettek Európa-bajnokságán 

és Kukucska Martin (U11, Galaxis VSE Veresegyház) újabb sikere 

Asztalitenisz 
• gyermek •  felnőtt • családi • 

a Mézesvölgyi iskola tornatermében 
 

Érdeklődni: 
Letanóczki István   30 900 0175, 

email: istvan.letanoczki@wellcamino.hu

Kukucska Martin (U11, Galaxis VSE Veresegyház) 
újabb sikere 

Augusztus 25-én, vasárnap a 2024-es Pest vármegyei után-
pótlás asztalitenisz bajnokságon, Gödöllőn, a fiú egyéni U11-
es korosztályt megnyerte, az U13-ban, párosban első, egyéni-
ben bronz érmes lett, az U15-ben, párosban szintén bronzér-
mes. Jó felkészülés volt a közelgő országos versenyre. 

Gratulálunk Martinnak és támogató szüleinek, valamint ed-
zőinek, galaxisos és azon kívüli segítőinek! 

 Letanóczki István



MUAY THAI 

Székely Anna 
A párizsi olimpia egyik kisérő eseményére kapott meghívót 

a veresegyházi Golden Muaythai Egyesület Európa-bajnokság 
második, világbajnoki 5. helyezett, 21 éves versenyzője, 

Székely Anna. 
Augusztus 20-án eddigi teljesítményét a város önkormányzata 

Polgármesteri Elismerésben részesítette. 
Ennek apropóján beszélgettünk eredményeiről, 

párizsi élményeiről, további céljairól. 
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Miért épp a muaythai? 
Sok sportot kipróbáltam előtte, például  táncoltam, úsztam, balet-
toztam, de meguntam, és bátyám hatására kezdtem el a muaythai 
edzéseket látogatni. Most már nyolc éve annak, hogy ott ragadtam. 
Nagyon megtetszett a családias, közvetlen légkör és hangulat. 
Mennyiben más, miben különbözik a többi küzdősporttól?? 
A nyolc végtag sportja, használhatjuk az öklünket, lábunkat, kö-
nyökünket, térdünket. Össze is kapaszkodhatunk, földre vihetjük 
az ellenfelünket, de földharc az nincs. A küzdés előtti tánc is a sport-
águnkra jellemző. 
Mikor jöttek az első sikerek? 
Aránylag hamar. 2018-ban mindjárt az első 5-6 meccsemet meg-
nyertem, de az első igazi nagy siker az 2019-ben volt, amikor meg-
nyertem a Junior Európa-bajnokságot. Természetesen voltak hul-
lámvölgyek is, de ez minden sport velejárója. Aztán felnőtt kate-
góriába léptem, magyar bajnokságot nyertem, majd újabb Európa-
bajnokság következett, ahol második helyezést értem el. Ez év má-
jusában Görögországban rendezték a világbajnokságot, ahol 5. let-
tem. De kipróbáltam magam különböző világkupákon K1-ben is. 
Európában mennyire népszerű a muaythai? 
Ázsiában lényegesen népszerűbb, Európában most kezd elterjedni, 
Magyarországon 70 egyesületet tartanak nyilván. Míg egy Európa-
bajnokságon például nyolc ellenféllel kellett megvívnom, addig a 
világbajnokságon, az 54 kg-os súlycsoportomban már 18-an vol-
tunk.  
Mit jelent az, hogy bemutatkozott Párizsban a muaythai? 
A nemzetközi szövetség meghívására vehettem részt Párizsban ezen 
a bemutatón, több más nemzethez tartozó versenyző társaimmal 
– mexikói, olasz, német, francia, sportolókkal – egyetemben, Ma-
gyar országot képviselve. Ezt a rendezvényt úgy kell elképzelni, mint 
egy nagy sportágválasztót, igazából ez még a bemutatkozó sport-
ág kapuja. Én a bemutatón a világbajnok mexikói Laura Bur-
gosszal mérkőztem meg, De több sportág is képviseltette magát 
azok közül, akik reménykednek, hogy felveszik őket az olimpia prog-
ramjába. A mi sportágunknak is komoly esélye van erre. Reméljük, 
hogy még aktív versenyzői koromban megtörténik, mert minden 
vágyam, hogy részt vehessek olimpián. 
Sikerült valamit látni az olimpiai küzdelmekből? 
Sajnos nem, négy napig voltam kint. A szállodánk ablakából láthattuk 
a kerékpáros versenyek egy szakaszát. Inkább városnézés volt, nagy 
élmény, hogy éjszaka sikerült megtekinteni a kivilágított Eiffel tor-
nyot.  
Következő időszak tervei? 
A szeptember 7-i veresegyházi gála után, ahol én is mérkőztem, ősz-
szel folytatódnak a versenyek. Mivel felvettek az egyetemre, job-
ban kell majd az időmet beosztani, a napi két edzés mellett a ta-
nulásra is kell időt szakítanom. 
Gratulálunk eddigi eredményeihez, és kívánom, hogy minden 
álma teljesüljön. 

Baranyó Csaba
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ATLÉTIKA 

Szép siker az U20-as 
atlétikai világbajnokságon 

Peruban 
 

Horváth Máté, a Veresegyházi Városi Sportkör Egyesület atlé-
tikai szakosztály ifjú gerelyhajítója a Peruban megrendezett U20-
as világbajnokságon 69,68 méteres eredményével a hetedik he-
lyen végzett.  

Edző: Horváth Gergely 

Horváth Máté és edző édesapja Horváth Gergely

KAJAK-KENU 

Újult erővel és célokkal 
 

Az olimpia végeztével, újult erővel és célokkal, nagyon higgadtan 
nézünk előre. Mi, „veresi kajak-kenusok” igazán tudjuk, mennyi 
készülés, rátermettség és tudás kell, akár még a negyedik, ötö-
dik vagy hetedik helyezések eléréséhez is. Most így jött össze 
ebben a sikersportágunkban. 

Veresen most tartottunk Álomhegyi edzőtábort a „beválla-
lósoknak”, versenyzői státuszt elérőknek. Nagyon gyér ver-
senylehetőség mellett, indító- és „regulázó” bírói attitűdök 
miatt, inkább az itthoni képzésekre koncentráltunk. Rutin-
szerző versenyen, „Örökmozgó Kupán” Miskolcon ketten is in-
dultak Veresegyházról, és megnyerték az éremtáblázatot! Több 
számban indulva Besnyi András és Mesterházy Zsombor ki-
vágta a rezet, vitte a hírünket.  

A Pest Vármegye Bajnokságon, Szolnokon, Zsombor U15 C-
1 500-on harmadik, míg 2000 m-en hatodik, U16 C-1 2000 m-
en Barsi Zétény hetedik, Gyimóthy Anna, idén már kenusként 
U14-ben 500 m-en ötödik, míg 2000 m-en negyedik lett.  

Az év országos bajnokságán Mesterházy Zsombor U15 1000-
m-en a „B” döntőben második, míg U15 500 m-en előfutamá-
ból másodikként az „A” döntőbe került, ahol kilencedik he - 
lyezést ért el. Az előfutamban elért idejével negyedik lehetett 
volna. Több versenyrutinnal, adott időt megismételni, nem 
probléma.  

Ez évi üdvöskénk, Gyimóthy Anna első nyarán még kajako-
zott, idén március óta kenuzik. Az első országos bajnokságos 

versenyzők számában „Zebra” futam, U14 női C-1 2000 m-én 
országos bajnok lett. Hasonlóan Zsomborhoz, akinek tavaly, 
ugyanitt ez már sikerült Szegeden, a Matyi-éren a világbajnoki 
pályánkon.  

Új versenyzők toborzásával folytatjuk a képzést, jobb körül-
ményekben bízva.  

Frohner Ferenc VKKC elnök-edző 

Mesetreházy Zsombor és Budavári Gergő
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Augusztus utolsó hetében Budapesten került megrendezésre 
a WAKO Kick-box Utánpótlás Világbajnokság, melyen 68 ország 
több mint 2000 sportolója versengett. Formagyakorlat tekin-
tetében népes és rangos mezőny gyűlt össze, egy-egy kate-
góriában 8-12 indulóval. Számos csapat érkezett a tengerentúlról, 
így jöttek versenyzők Amerikából, Kanadából, Mexikóból, Gu-
atemalából, Venezuelából, Tajvanról.  

A csapatok igen magas színvonalat képviseltek, így ver-
senyzőinknek nem volt könnyű dolga. A Veresi Forma Csapat-
ból 5 fő nyert válogatottságot, akik közül hárman tudták 
vállalni a megmérettetést. Maróti Olivér a younger cadetek kö-
zött léphetett tatamira. Öt kategóriában indult, 3 egyéni és 2 
team formában. Mindegyikben szépen teljesített, és a követ-
kező eredményekkel zárt: kreativ fegyveres IV., zenés puszta-
kezes V., zenés fegyveres IV., kreatív team IV., zenés team V. 
hely.  

Tar Kriszta older cadetként kreatív fegyveres kategóriában 
bizonyította rátermettségét, formagyakorlatával ezüstérmet 
szerzett. Dorner Réka juniorként négy kategóriában indulha-
tott, a pontosan és a fantasztikus gyorsasággal bemutatott 
fegyveres gyakorlatai kreatív és zenés kategóriában is bronz -
érmet értek, kreatív pusztakézben és teamben IV-IV. helyet ért 
el. Már a válogatottság megszerzése is nagy feladat a verseny -

évad során, az, hogy a világ legjobbjai közt ilyen szép ered-
ményekkel zártak sportolóink, mindenképp elismerésre ad 
okot. Gratulálunk versenyzőinknek! 

Pintérné Gazdag Anett KIME elnök, 06703888716 

KIME, KICK-BOX FORMAGYAKORLAT 

Szép eredményekkel zárták a veresi formagyakorlatosok 
a WAKO Kick-box utánpótlás világbajnokságot
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        SÓSZOBA 
 
 

  AREC száraz sóterápia  
  A légtérben tiszta só lebeg. 
 

  A legjobb eredményeket biztosítja 
   
  s kezelésében: 

 

 

Köhögés, megfázás, nátha, asztma, allergia, 
krupp, arcüreggyulladás, fülgyulladás, 

ghurut, ekcéma, pikkelysömör. 
 

Az „AREC”-sóterápia orvostudósok szabadalma, akik a sóbányák évezredes pozitív 
tapasztalatai alapján elindulva mesterséges körülmények között – az inhalációs 
teremben - modellezik a sóbányák mikroklímáját, de attól 6x intenzívebben. 

 

A porlasztás eredményeképpen a légtérben tiszta só lebeg,  
de különleges állapotban: a szemcsenagysága 0,5 és 5 mikron közötti és ionizált.  

A szemcseméret azért fontos, mert ,  
melyeknek a „bejárati ajtaja”  

 

Ezeknek a technikáknak köszönhetjük, hogy valóban mi vagyunk a legjobbak. 
 

                           ÁRAINK:                                   NYITVA:  
                        

              5 alkalmas bérlet    9 000 Ft                 minden hétköznap 
            10 alkalmas bérlet  15 500 Ft                      bejelentkezés  
        éves korig ingyenes.                      alapján. 

        : 06 70 370 14 60 
 

    Helyszín:  
    Ezerkincs Életmód Centrum  
    Alternatív Egészségközpont 
     
    Facebook: Ezerkincs Sószoba 
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 Hirdessen 
a Veresi Krónikában 
VERESEGYHÁZ VEZETŐ LAPJÁBAN! 
Velünk sikeres lesz! 
7 5 0 0  P É L D Á N Y ,  K E D V E Z Ő  Á R

Bővebb információ:   
veresikronika@veresegyhaz.hu 

30 9304 831
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Váci Mihály Művelődési Központban  (Veresegyház, Köves utca 14.) 
2024. szeptember 24-én 10.00–13.00 óráig 




